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Kolikšne bodo odpravnine

Krško - Delovno sodišče 
Brežice je razsodilo, daje Sta
ne Planinc iz Vipapa upravičen 
do jubilejne nagrade za 30-let- 
no delo v podjetju. Sindikat raz
sodbo razume, kot da se konti
nuiteta prizna za vse pravice iz 
dela zaposlenih, torej tudi za 
izračun višine odpravnin pre
sežkom iz celuloze. Uprava Vi
papa je bila doslej prepričana, 
da je dolžna skrbeti za pravice 
Zaposlenih iz dela v skladu z 
Zakonodajo za čas od novem
bra 1996, ko je bilo podjetje 
kupljeno na dražbi. Najbrž bodo 
do dokončne rešitve pravniki še 
stikali glave. Razpleta ne bodo 
z nestrpnostjo pričakovali le 
delavci krške papirnice. Zani- 
tniv bo za domače in tuje in
vestitorje, da si bodo na jasnem, 
Ce se jim splača dražbah pod
jetje v stečaju.

...na strani 3
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Usodno pospravljanje
Dobrova pri Senovem - Na dan Marijinega vnebovzetja so 
ljudje množično odšli na romanje ali k bogoslužju v bližnje 
cerkve. Perčevi pa so prost dan izkoristili za hišne opravke. 
Med drugim so se lotili pospravljanja podstrešja. Pri tem pa 
se je zgodila huda nesreča, v kateri se je z ročnim minometom, 
shranjenim na podstrešju, hudo poškodoval 15-letnik.

Leto dni po 
posavski katastrofi

Posavje - Mineva eno leto od neurja, ki je v noči na 21. avgust v Posav
ju sprožilo veliko plazov, uničilo kilometre cest, odnašalo je mostove in 
ogrozilo precej hiš. Najbolj sta bili prizadeti sevniška in krška občina z več 
milijardno škodo na infrastrukturi, stanovanjskih objektih in v kmetijstvu.

Policijsko poročilo navaja, daje 15-letni občan v naselju Dobrova, UE 
Krško, po predhodnem dogovoru z očetom, pospravljal podstrešje stano
vanjske hiše. Odpadno blago je metal na prikolico kmetijskega traktorja. 
Med pospravljanjem je mladostnik našel vojaško orožje in sicer ročni 
metalec raket M 80, 64 mm (zoljo), ga vzel v roke in ga aktiviral z 
raztegom ohišja. V trenutku, ko je imel orožje v pokončnem položaju, s 
sprednjim delom obrnjenega v tla, gaje sprožil. Z desno roko je držal za 
Zadnji del orožja, zato mu je s sprožitvijo potisna sila motoija rakete hudo 
Poškodovala desno stran telesa, še posebej roko. Po aktiviranju raketa ni 
imela proste poti in se je fizično razbila ob betonskih tleh, ni pa ek
splodirala. Pri tem je bilo poškodovano ostrešje hiše. Med zbiranjem ob
vestil je bilo ugotovljeno, da naj bi ročni metalec raket po osamosvojitveni 
vojni leta 1991 domov prinesel očetov pokojni brat. Kriminalisti izvor 
orožja še preveijajo.

Hudo poškodovanega fanta so odpeljali v brežiško bolnišnico, kjer je 
ostal na zdravljenju. Sicer pa se družine Antona Perca iz Dobrove že 
nekaj časa drži smola. Pred nekaj leti jim je umrla žena oziroma mama, 
tako da je gospodar ostal sam z dvema otrokoma, gospodarju je umrl 
brat, kije bil domnevno lastnik ročnega minometa, srečah so se z izgubo 
starega očeta, poleg tega pa so menda tudi pogoreli. Po materini smrti se 
je družina odselila in v rojstni kraj Dobrova pod Bohorjem, ki ga domačini 
imenujejo Ložce, prihaja le občasno, tako da hiša, ki je bila prizorišče 
krvavega dogodka, v glavnem sameva. N.C.C.

Kmetje lahko prijavijo škodo
Posavje - Uprava za zaščito in reševanje je izdala sklep o predhodni oceni 

kode po suši, zato bodo občinske komisije začele z zbiranjem prijav o škodi v 
^hetijstvu. Za vnos podatkov o škodi v register morajo oškodovanci izpolnje- 
jtti določene kriterije, od površine do odstotkov prizadetosti pridelka. Če bo 
kupno ocenjena škoda dosegla 527 milijonov SIT, bodo kmetje dobili državno 

P°moč. Zgornji limit zneska pomoči določa zakon, letos prvič pajc postavljen 
um spodnji limit - do zneska 57 tisoč SIT še odškodnina ne bo izplačevala.

...na strani 2

Plaz v Lončarjevem Dolu je ogrozil staro in povsem novo hišo Perčevih, 
zato so se morali odseliti. S pomočjo občine so kupili hišo v Sevnici, kjer 
živijo že od lanskega septembra.

V brežiški občini situacija ni bila tako kritična, a tudi tam je neurje 
pustilo za seboj nove plazove in uničene ceste. Ob letu osorej po prvem 
programu sanacije se v Krškem in v Sevnici lahko pohvalijo z uspešno 
sanacijo najbolj kritičnih predelov, ki sta jo občini pretežno financirali 
sami, zato računata na večja sredstva ob drugem programu sanacije po 
neurju.

...na strani 2

iz vsebine...

Počitniški dom 
Grebaštica zaprt
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Rudnik zmagal v 
tožbi
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V Kapelah in Bukošku 
80 let gasilstva
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Državno prvenstvo 
harmonikark
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Kozmus o svojem 
dosežku
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Svetniki še 
enkrat o 

partnerstvu
Brežice - Danes popoldne (v če

trtek, 17. avgusta) bo Občinski svet 
Brežice nadaljeval sejo, kije bila ju
lija na zahtevo svetniške skupine So
cialnih demokratov prekinjena pri 
obravnavanju zahteve Civilne inicia
tive Globoko o izstopu občine Bre
žice iz lokalnega partnerstva za od
lagališče radioaktivnih odpadkov.

Župan Ivan Molan je mnenja, da 
bi lahko prišli do kompromisne re
šitve; občina ostane v lokalnem part
nerstvu, vendar ne z lokacijo Globo
ko, ampak naj se poišče nova lokacija, 
bolj oddaljena od naselja. Civilna 
iniciativa v takšno rešitev ni priprav
ljena privoliti: “Ko smo zbirali pod
pise pod peticije, smo jasno poved
ali, da se borimo proti lokaciji od
lagališča kjerkoli v občini Brežice, 
ne le v Globokem. Ne moremo sedaj 
z drugačnim stališčem izneveriti 
vseh tistih občanov, ki so nas podpr
li,” pravi Anica Erkič.

Svetniki se bodo danes opredelili, 
katero stališče bodo podprli. Po statu
tu mora dobiti civilna iniciativa odgo
vor na svojo pobudo najkasneje do 25. 
avgusta. Takrat poteče trimesečni rok 
od vložene pobude v Urad župana, 
podprte z doseženim (in preseženim) 
pragom podpisov volilnih upravičen
cev, kar zavezuje občinski svet k opre
delitvi do zadeve. B.D.

...če želite postati vidni, če želite postati brani, pišite, fotografirajte, oglašujte v našem časopisu... pokličite 07/4991 250
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Obletnica neurja

Uspešna sanacija kritičnih predelov
Posavje - Mineva eno leto od neurja, ki je v noči na 21. avgust v Posavju sprožilo veliko plazov, uničilo kilometre 
cest, odnašalo je mostove in ogrozilo precej hiš. Najbolj sta bili prizadeti sevniška in krška občina z več milijard
no škodo na infrastrukturi, stanovanjskih objektih in v kmetijstvu. V brežiški občini situacija ni bila tako kritična, 
a tudi tam je neurje pustilo za seboj nove plazove in uničene ceste. Ob letu osorej po prvem programu sanacije 
se v Krškem in v Sevnici lahko pohvalijo z uspešno sanacijo najbolj kritičnih predelov, ki sta jo občini pretežno 
financirali sami, zato računata na večja sredstva ob drugem programu sanacije po neurju.

ž^čelku'let^
2006 so se najprej lotili razis- 
kavjcritičnih plazov in sicer 
pri Zvegličih na Senovem, pri 
Labesih na Ravneh, Bromše- 
tovih v Anžah in Pirčevih na 
Srednjem Artu ter kritičnih 
cestnih odsekov. Naročeni so 
bili projekti za sanacijo mos
tov čez Senovški potok, Moč
nik, čez Blatni potok, za most 
na Rožnem ter za sanacijo pla
zov Kalce-Sremič, Videm- 
Sremič-Videm, Murko-Gora 
ter Ribič v Brestanici.

Intervencijsko so sanirali 
več manjših plazov, ki so se 
naknadno sprožali ob deževju 
in sneženju, nekateri pa še 
vedno ne mirujejo. Problema
tično je Hruševje, plaz Bosi- 
na, Nova Gora in še nekaj 
manjših. Uredili so kritične 
cestne odcepe Medvešek, Zor
ko, Videm-Sremič-Videm in 
odcep Anže. Zagotovljen je 
denar za sanacijo plazu Kalce 
- Sremič, ki se bo pričela ko
nec avgusta.

Letos izvedena dela na sa
niranju posledic neurja so 
občino stala 160 milijonov 
SIT, v letu dni, kar sanacija 
poteka, pa se je občinski pro
račun olajšal za 462 mihjonov 
SIT. Od tega je Ministrstvo za 
okolje in prostor prispevalo 
155 milijonov SIT.

Večja dela so bila oprav
ljena v skladu s prvim delnim

Takole se je zaradi sproženega plazu na Ledini končala cesta, ki naj bi služila kot obvoznica za 
Orehovo. Plaz so interventno uredili lani, tako da so omogočili prehodnost ceste.

sanacijskim programom, ki ga 
je potrdilo okoljsko ministr
stvo. Daje občina sploh dobila 
državno pomoč, je moral ob
činski svet sprejeti odlok o za
gotavljanju lastnih sredstev za 
sanacijo v višini 1,5 odstotka 
občinskega proračuna. Ker 
občino čaka še precej dela, kar 
je opisano v drugem sanacij
skem programu, pričakuje, da 
bo država v pomoči izdat
nejša.

V Krškem so bib zelo učin
koviti pri reševanju družin, ki 
jim je lansko neurje uničilo 
dom ali ogrozilo varnost biva
nja. Zanje so se našla občinska 
stanovanja, kar so mlajše dru
žine sprejele z olajšanjem. 
Žvegličevi s kmetije na Se
novem pa na takšno rešitev 
niso bili pripravljeni. Ker je 
strokovnjak za plazove pre
sodil, da hiše ni potrebno za-

Zdenko Žveglič iz Reštanja 38 pri Senovem, ki že leto dni 
živi pod plazom, je minule deževne dni s tesnobo opazoval, če 
seje razmočena zemlja na 2,5 ha njegove domačije začela spet 
premikati. Plaz ogroža hišo z dveh smeri, zato bi bila sanacija 
terena izredno draga in zahtevna, dolgoročno pa nezanesljiva, 
saj so spodaj rudniški rovi. Zaradi tega je Žvegličevim ob 
nesreči pomagal tudi Rudnik Senovo v zapiranju, tako daje 
dobil nekaj odškodnine za zemljo. Zvegličevi so že lani iz- 
vedeb, da se bodo morali presebb. Občinsko ponudbo, da bi 
dobib stanovanje v bloku za dve led brez plačila, je Zdenko 
zavrnil, saj si ne more predstavljan življenja brez zemlje: “Nekaj 
primernega sem našel 30 km od tod na Gorjancih. Pred 1. 
septembrom bi se morah presebb, saj sem najmlajšo, ki gre v 
sedmi razred, vpisal v šolo v Kostanjevici na Krki. Zbrana je 
že vsa denarna pomoč za nakup hiše, od državne do občinske. 
Ker pa sem moral vzeti še nekaj kredita, za katerega kot upo
kojenec sam več nisem kreditno sposoben in mi kot stranka v 
pogodbi pomaga država, čakam le še na pristojni podpis iz 
Ljubljane. Žebm, da bi se to hitro zgodbo, da bi končno skle
nil posel s prodajalcem in da potem država naredi s to domačijo, 
kar mora. Pomši, seveda. Ko bi pred leti slutil, da je tukaj 
teren nestanoviten, se ne bi z ženo mučba s hišo, kije rasla ob 
stari hiši njenih prednikov, pa še doto sva morala izplačati.”

pustiti takoj, so začeli iskati 
primemo domovanje. Našb so 
staro hiško z nekaj zemlje na 
Gorjancih. Z denarno pomoč
jo, dodeljeno iz dobrodelne 
akcije Vala 202, z državno po
močjo v višini 12 milijonov 
SIT in z občinskimi 4 milijoni 
SIT so zbrali toliko, da bodo 
z lastnim prispevkom do 3 
milijonov SIT novo posest še 
v tem mesecu lahko v celoti 
plačali.

Na prednostnem 
seznamu dva plazova

Vladaje sredi julija spre
jela načrt nujnih interven
cijskih ukrepov ter geome
hanskih raziskav za sanacijo 
zemeljskih plazov v letoš
njem letu. V brežiški občini 
sta prišla na ta prednostni sez
nam plaz pri Lekiču v Bušeči 
vasi in plaz pri Isteniču v 
Stari vasi, za katera država 
namenja 23 milijonov SIT.

Načrt nujnih sanacijskih 
ukrepov na plazovih v Slove
niji je bil narejen na podlagi 
seznamov, ki so jih oddale 
občine, prioritetni izbor pa 
po metodologiji o ogroženo
sti. Za plaz Lekič država na
menja 16 milijonov SIT in bo 
lahko v celoti utrjen s temi 
sredstvi. Za plaz Istenič je 
odobrenih zgolj 7 milijonov 
SIT, 7,5 milijonov SIT pa gre 
iz občinskega proračuna.

Plaz Lekič v Bušeči vasi 
je še posebej občutljiv, saj nad 
njim stoji hiša in nestrokov
na sanacija bi lahko povzro
čila njen zdrs. Občina Breži
ce je od Ministrstva za okol
je in prostor dobila pooblasti
lo, da izvede postopek odda
je javnega naročila za dela na 
tem plazu. Župan Ivan Mo
lan predvideva, da bi lahko 
z deli pričeli že v septembru. 
Pravi, da bo občina v letoš
njem letu ,v sanacijo plazov 
in odpravo posledic po ele
mentarnih nesrečah iz pretek
lega leta vložila več kot 36 
milijonov SIT, a seznam ne
rešenih zadev bo še vedno 
zelo dolg. V občini je namreč 
evidentiranih preko 150 pla
zov.

Iz proračunske vreče 
še 300 milijonov SIT?

Avgustovsko neurje je lani 
v sevniški občini povzročilo 
veliko škodo. Uničene so bile 
ceste, odneslo je nekaj mos
tov na Sevnični in na Canj- 
skem potoku, plazovi so 
ogrozili nekatere hiše in naj
bolj ogroženi - družine Žni
deršič, Divjak in Pirc so se 
morale izseliti.

Občina Sevnica je lani iz 
proračunske rezerve za sana
cijo namenila 40 milijonov 
SIT, skoraj toliko pa še letos. 
Poleg tega je lani država sev
niški občini namenila še 20 
milijonov intervencijskih 
sredstev ter 105 milijonov za 
delno sanacijo po neurju. Po
leg tega so 25 mihjonov SIT 
prispevati donatoiji. Po sklepu 
vlade naj bi občina v letošnjem 
letu prejela skupaj 110 mili
jonov SIT; od tega bo za sa
nacijo infrastrukture in plazov 
dobila 75 milijonov, 35 mili
jonov od tega pa bo šlo ne
posredno iz državnega pro
računa za obnovo stanovanjskih 
objektov v zasebni lasti.

V lanskem letu je občina 
interventno reševala plazove, 
ostali pa se rešujejo projekt
no. Poleg tega je že zgrajen 
most čez Sevnično, drugi pa 
so v delu. Med njimi tudi zah
teven most na Blanci, ki bo 
stal okrog 40 milijonov SIT. 
Poleg tega pa se že začenja 
sanacija državne infrastruk
ture, ki bo potekala preko 
države.

Po neuradnih sporočilih iz 
Ministrstva za okolje in pros
tor naj bi bilo v letošnjem letu 
za odpravo posledic lanskolet
nega neuija iz proračunske re
zerve RS za vse občine, ki so 
utrpele škodo, namenjeno še 
dodatnih 400 milijonov SIT, 
v letu 2007 in 2008 pa še do
datnih 900 milijonov SIT. 
Občina Sevnica naj bi tako do 
leta 2008 za odpravo posledic 
neurja pridobila še okrog 300 
milijonov SIT, a kaže, da se 
zatika že pri letošnjem dodat
nem jesenskem izplačilu.

Branka Demovšek 
Nada Černič Cvetanovski

Kmetijska ministrica 
prinesla dež

Krško - Kmetijska ministrica Marija Lukačič je na 
povabilo brežiške območne enote Kmetijsko gozdar
ske zbornice 2. avgusta prišla na posvet o posledicah 
suše, ki je bil v cvičkovi kleti krške zadruge. Prinesla 
je dež, ki je tistega dne namakal prve ocene škode po 
suši in čeprav se je mokro vreme nadaljevalo, škoda 
ostaja. Občine zbirajo prijave oškodovancev, pred
hodna ocena pa mora biti na Upravi za zaščito in re
ševanje do 31. avgusta.

Letošnja suša ni enako pri
zadela vseh slovenskih regij. 
Po oceni sušnih dni je bilo 
Posavje z Dolenjsko bolj pri
zadeto, saj je odstotek skup
nih padavin v juniju in juliju 
dosegel le 33 odstotkov pov
prečja dolgoletnih padavin v 
tem obdobju.

Republiška uprava za zaš
čito in reševanje bo na podla
gi ocen in prijav suše iz re
gijskih izpostav presodila, če 
je dosežen prag za razglasitev 
elementarne nesreče, ko se za
čne postopek za sanacijo ško
de, kar pomeni izplačilo od
škodnine prizadetim kmeto
valcem. Prag pomeni, da je 
ocenjena škoda dosegla 0,3 
promila državnega proračuna, 
kar v številkah znaša 572 mili
jonov SIT.

mov in protitočnih mrež. Te 
lahko delno zaščitijo plodove 
tudi pred ožigom, ne le pred 
točo. Na ministrstvu bodo del 
evropskega denarja namenili 
za izvajanje teh ukrepov tudi 
v prihodnjem proračunskem 
obdobju 2007 do 2013.

Lukačičeva vidi rešitev 
stisk zaradi elementarnih ne
sreč v kmetijstvu v vzajemni 
zavarovalnici, o čemer se si
cer že vrsto let govori, napos
led pa je projektu dal soglasje 
finančni minister Andrej Ba
juk, ki je bil sprva do njega 
skeptičen. Skozi vzajemno naj 
bi se formiral sklad za pomoč 
po suši, medtem ko je letos 
steklo subvencioniranje zava
rovanja pridelka proti toči s 
požarnim zavarovanjem gos
podarskih poslopij na kmetiji-

Marija Lukačič in Franc Pribožič

Občine so 9. avgusta dobile 
zadolžitev, da do konca mese
ca oddajo predhodno oceno o 
škodi, kar pomeni, da zbirajo 
prijave posameznikov. Na 
podlagi Uredbe o metodolo
giji za ocenjevanje škode pri
jave lahko oddajo tista gospo
darstva, kjer skupna površina 
prizadetih površin dosega naj
manj 1 ha primerljivih kme
tijskih površin, kar pomeni 
lha njiv, 2 ha travnikov, 4 ha 
pašnikov, 0,25 ha plantažnih 
sadovnjakov ati vinogradov. 
Skupna škoda mora na nižin
ski kmetiji presegati 30 od
stotkov, na hriboviti 20 ods
totkov, kmetijsko gospodarst
vo mora biti vpisano v regis
ter in imeti usklajene GERK- 
e, opozarja podpredsednik re
gijske komisije za oceno škode 
Roman Matjašič. Občinske 
komisije bodo šle še enkrat na 
teren in popisale realno stan
je škode.

Kmetijska ministrica Ma
rija Lukačič pravi, daje mi
nistrstvo pred leti pripravilo 
program ukrepov za zavaro
vanje pred elementarnimi ne
srečami, saj klimatske spre
membe prinašajo nestabilne 
vremenske razmere. Temu do
datnemu riziku naj bi se kme
tijska gospodarstva zopersta
vila z uporabo preizkušenih 
novih tehnologij, z uporabo 
kapljičnih namakalnih siste-

Država zagotovi 30 odstotkov 
premije, ponekod 20 odstot
kov primaknejo še občine, ta
ko da je nosilec kmetijskega 
gospodarstva obremenjen le s 
polovico premije. Lukačiče
va poziva kmete, naj v čim 
večjem številu vplačajo to za
varovanje.

Če bo letošnja suša progla
šena za elementarno nesrečo, 
imajo kmetje po zakonu mož
nost, da uveljavljajo oprosti
tev plačila katastrskega do
hodka. V 15 dneh po razglasu 
elementarne nesreče morajo to 
prijaviti pristojnemu davčne
mu uradu. To morajo storiti 
vsi člani kmetijskega gospo- 
darstva, ki so vknjiženi kot 
lastniki, ne le nosilec, sicer ne 
bo moč uveljavljati oprostit
ve, opozarja kmetijska mini
strica.

Kot kratkoročni ukrep za 
omilitev posledic suše je kmf' 
tijsko ministrstvo v Brusijo 
pridobilo soglasje komisije, da 
smejo na 450 kmetijah, kjef 
je 1500 ha v zeleni prahi, Je 
površine koristiti za krmo. Če 
bodo živinorejska gospodar
stva morala zaradi pomanj
kanja krme z zakolom zmanj
šati čredo, zaradi tega ne bodo 
ob subvencije, ker gre za uk
rep zaradi višje sile, zagotaV; 
ljajo na Kmetijsko gozdarski 
zbornici.

Branka DemovŠČ
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Zaprtje obrata celuloze

Nove pogodbe ne pomenijo
slabših plač <Q)

Krško - Hkrati s pripravami na zaprtje obrata celuloze in viške zaposlenih je v papirnici Vipap Videm Krško tekel 
tudi postopek nove sistemizacije delovnih mest za 440 ljudi, ki ostajajo v podjetju. Prve dni avgusta pa so vsi 
zaposleni dobili odpovedi pogodb o zaposlitvi in hkrati novo pogodbo. Predsednik sindikata v podjetju Roman 
Molan dvomi, daje v novih pogodbah vse v skladu z zakonom, zato seje obrnil na pravno službo sindikata Pergam.

Nove pogodbe začnejo 
veljati s septembrom. Po 
novi sistemizaciji je predvide
no združevanje nekaterih de
lovnih mest in bistveno manj 
je predvidenih individualnih 
pogodb - od sedanjih 57 le 
5. Molan je opozoril, da vsi 
nimajo enakega odpovedne
ga roka. Posameznikom iz 
obrata celuloze je podaljšan 
do novembra, do prihodnje 
pomladi in celo do junija 
2007. Po mnenju sindikata jih 
zato v programu še ne bi sme
li obravnavati kot presežke in 
jim že letos izračunati od
pravnine.

Vodja kadrovske službe v 
Vipapu Sonja Kostevc je za 
SavaGlas pojasnila, da posto
pek odpovedi starih pogodb 
ob novi sistemizaciji nareku

je Zakon o delovnih razmer
jih: “Sistemizacije nismo

Sonja Kostevc

skrivali pred sindikatom. Bil 
je vključen v postopek in

pogajanja. Nova sistemizaci
ja pomeni nov plačni model. 
Plače zato ne bodo nižje, 
kvečjemu malce višje. Niko
mur z novo pogodbo niso 
mimo zakona kršene njegove 
pravice in nihče ne bo pri
krajšan.”

Med sodnimi počitnicami 
seje na Delovnem sodišču v 
Brežicah razpletel za sindikat 
podjetja zelo pomemben spor, 
ki lahko vpliva na višino od
pravnin presežnih delavcev 
Vipapa. Gre za tožbo Stane
ta Planinca, ki je v tovarni 
30 let in je pričakoval jubilej
no nagrado. Ker uprava trdi, 
da je dolžna izpolnjevati le 
pravice iz delovnega razmer
ja za obdobje čeških lastni
kov, torej od novembra 1996, 
seje Planinc s podporo sin

dikata za pravno tolmačenje 
obrnil na sodišče in na prvi 
stopnji tožbo dobil.

Roman Molan pravi, da 
razsodba potrjuje njegovo 
prepričanje o kontinuiteti za
poslitve ne glede na stečaj. To 
pomeni bistveno višje od
pravnine odpuščenim celu- 
lozarjem. V upravi so izra
čunali, da jih bodo odprav
nine stale 600 tisoč evrov, ob 
upoštevanju celotne delovne 
dobe pa bi te znašale več ka
kor 3 milijone evrov.

V pravni službi Vipapa 
sodbe ne komentirajo, ker je 
iz sodišča še niso prejeli. Di
rektor uprave Oldrich Kett- 
ner bo gotovo pripravljen 
pojasniti nadaljnje korake, ko 
se bo vrnil z dopusta.

Branka Demovšek

Rudnik Senovo v zapiranju

Rudnik zmagal v tožbi 
z Bonpetom

Senovo - Družba Bonpet, ki seje pred leti neuspešno potegovala za državna sredstva za prezaposlitev senovških 
rudarjev, je rudnik tožila in od njega zahtevala 788 milijonov SIT odškodnine. Sodišče je tožbeni zahtevek 
Bonpeta na prvi stopnji spoznalo za utemeljenega, čeprav o višini odškodnine ni razsodilo. Pred kratkim pa je 
Višje sodišče sodbo razveljavilo in tožbeni zahtevek Bonpeta v celoti kot neutemeljenega zavrnilo. Direktor 
Rudnika Senovo v zapiranju Marjan Simončič je zadovoljen, čeprav zadeva še ni dokončno zaključena. Ob
staja namreč možnost revizije postopka kot izrednega pravnega sredstva.

Družba Bonpet Senovo se 
je leta 1999 prijavila na jav
no naročilo za izbiro izvajal
ca, ki bi s programom proiz
vodnje avtomatskih gasilnih 
ampul po japonski licenci 
Prezaposlil delavce Rudnika 
Senovo in za vsakega dobil 
državno pomoč v višini 4,2 
milijona SIT. V Rudniku so

Darjan Simončič

ugotovili, da je Bonpet pre
obremenjen s finančnimi ob
veznostmi, zrel za prisilno 
Poravnavo ali stečaj, ne pa za 
realizacijo novih zaposlitev in 
kot tak ni bil izbran za odda
jo javnega naročila. Bonpet se 
Je pritožil na revizijsko ko
pijo, ki je v postopku rud
niškega razpisa našla napake 
'u razveljavila sklep o zavr- 
Uitvi investicijskega programa

družbe Bonpet. Leta 2001 je 
na Okrožno sodišču v Ljub
ljani vložil tožbo zoper Rud
nik Senovo v zapiranju z od
škodninskim zahtevkom v vi
šini 788 milijonov SIT. Nek
danji direktor Rudnika Her
man Kunej je v zbiranje ar
gumentov za obrambo poleg 
advokata vključil finančnega 
strokovnjaka in detektiva, od
kritja v zvezi z družbo Bon
pet pa so bila vse prej kot ne
dolžna. Ko seje leta 1997 pr
vič prijavila na rudniški raz
pis še kot Bonpet d.d. Trbov
lje, sploh ni obstajala v sod
nem registru, lastnina in vred
nost japonske licence ni bila 
jasna, kar je na laž postavlja
lo tudi višino kapitala, s kate
rim seje Bonpet predstavljal 
v investicijskem programu.

Ne revizijske komisije ne 
sodnice okrožnega sodišča 
ugotovitve v zvezi z Bonpe
tom niso zanimale. Štele so le 
proceduralne napake v raz
pisu Rudnika in ker so bile te 
storjene, je bil tožbeni zahte
vek Bonpeta spoznan za ute
meljenega.

Višje sodišče pa se je pri 
obravnavi tega gospodarskega 
spora poglobilo v vsebino za
deve, zato je vmesno sodbo 
razveljavilo in Bonpetov tož
beni zahtevek v celoti kot ne
utemeljenega zavrnilo. Nalo

žilo mu je še povračilo pravd
nih stroškov, ki jih je imel 
Rudnik, in plačilo pritožbenih 
stroškov. Oboje skupaj znaša 
brez zamudnih obresti že pre
ko 4 milijone SIT.

“Rudnik ni kriv propada 
projekta Bonpet, saj so moji 
predhodniki ravnali korektno. 
Sklep Višjega sodišča bo po
stal dokončen, če Bonpet ne

bo zahteval revizije postopka. 
V tem primeru bi se cela zgod
ba lahko zavrtela še enkrat, 
vendar nas kmalu ne bo več”, 
pravi Marjan Simončič.

Po programu vlade naj bi 
se namreč državna družba 
Rudnik Senovo v zapiranju 
kot pravni subjekt izbrisala iz 
registra konec leta 2008.

Branka Demovšek

Vlada je za zapiranje rudnikov Zagorje, Senovo in 
Kanižarica določila finančni okvir za naslednji dve leti. Za 
leto 2007 namenja vsem trem 1,8 milijarde SIT. Ključa za 
delitev med rudniki ni, okvirno pa večino počrpata Šenovo 
in Zagorje, Kanižarica bo dobila 25 odstotkov in konec 
leta 2007 zaključila program. V letu 2008 je malo manj kot 
1,4 milijarde SIT planiranih le za Senovo in Zagorje, denar 
pa si bosta rudnika razdelila približno na polovico.

Rudnik v zapiranju Senovo ima na plačilnem seznamu 
še 42 ljudi, od tega jih je 35 aktivnih, ostali so invalidi na 
čakanju. Zapiralna dela na jami opravljajo sami. Direktor 
Simončič pravi, da jih roki za dokončno zaprtje jame s 
sanacijo površine krepko lovijo, saj mora biti na pomlad 
2008 jama zalita. Delati morajo premišljeno, da ne bi prišlo 
do onesnaženja črpališč kakovostne pitne vode, ki napaja 
lokalni vodovod. Ob gradnji krške hidroelektrarne pa bodo 
od rudnika položili cevi še do Gunt kot rezervno vodo- 
oskrbo za mesto Krško.Simončiča skrbi, kako bo glede na 
razpoložljiva sredstva in kratek rok možno ustreči zahte
vam lokalne skupnosti glede prostorske sanacije posledic 
rudarjenja. Zahteve krajanov presegajo standarde zapiran
ja, ki jih postavlja rudarska stroka. “ Določene okoljske 
rane bi lahko urejali v obdobju 5-letnega monitoringa, 
predvidenega po zaprtju jame. V Kanižarici bo monitoring 
prevzela občina, mi pa bomo predlagali Ministrstvu za okol
je, kako bi se to organiziralo na Senovem,” pravi Simončič.

Počitniški dom 
obrtnikov zaprt

Grebaštica, Brežice - V počitniškem domu Obrtne 
zbornice Brežice, ki je v Grebaštici pri Splitu, je v 
letošnjem letu letovalo že 50 ljudi. Delovni inšpektor 
pa je pred dnevi objekt zapečatil.

Inšpektorji državnega in
špektorata so v zadnjem ob
dobju na območju Splita 
opravili več kot 5000 nadzo
rov v gostinskih in turističnih 
objektih. Podali so 1100 zah
tev za začetek postopka o pre
krških, na kraju samem pa so 
izrekli 600 kazni v vrednosti 
več kot milijon kun. Poleg 
tega pa je bilo izdanih tudi 
600 prepovedi obratovanja in 
odpravljanja nepravilnosti v 
objektih.

Med temi, ki jih je delovna 
inšpekcija zaprla, je tudi po
čitniški dom Obrtne zbornice 
Brežice v Grebaštici. Še več. 
Kot poročajo, so v tem objektu 
našli največ neprijavljenih 
gostov naenkrat, kar 17. Po
čitniški dom je inšpekcija iz
praznila in zapečatila in kot 
poročajo hrvaški viri, je vod
stvo Obrtne zbornice Brežice 
šele po intervenciji inšpekcije

začelo postopek pridobivanja 
delovnega dovoljenja.

Predsednik Obrtne zborni
ce Brežice Janko Hrastovšek 
zadeve ni želel komentirati, 
saj do danes še ni dobil v roke 
odločbe delovnega inšpektor
ja, je pa potrdil, da je njihov 
dom zaprt. Kot je povedal, v 
vseh letih obratovanja počit
niškega doma - ta je obrtni
kom in njihovim svojcem na 
voljo od leta 1985 - niso imeli 
nikakršnih težav, vsi, ki so bi
vali v teh kapacitetah, pa so 
bili zadovoljni z opremljenos
tjo in urejenostjo doma. Hras
tovšek dodaja, da so v tistem 
tednu v splitskem okrožju za
prli veliko domov in gostin
skih lokalov, tako tudi njiho
vega. Za tiste, ki so bili v 
tistem času na počitnikovanju 
v njihovi počitniški hiši v 
Grebaštici, so uredili nastani
tev drugje. N.C.C.

V politiki odslej več žensk
Veljati je začela novela zakona o volitvah v državni zbor, 

ki uveljavlja t.i. ženske kvote za nastop na prihodnjih par
lamentarnih volitvah leta 2008. Omenjena novela, ki jo je 
na predlog vlade sprejel državni zbor, namreč postopoma 
uvaja 35-odstotno zastopanost žensk za kandidiranje na 
parlamentarnih volitvah. Takšno žensko kvoto za kandidiran
je na volitvah naj bi sicer dosegli postopoma, tako da bi na 
parlamentarnih volitvah leta 2008 veljala 25-odstotna kvota. 
Kvote se uvajajo po tem, ko so že bile uvedene za lokalne 
volitve in volitve v Evropski parlament. In kaj o ženskih 
kvotah na volitvah menijo naključno vprašani Posavci?

Zoran C var, krajevni funkcionar iz 
Loke pri Zidanem Mostu: Pozdravljam 
pobudo po ženskih kvotah, čeprav bi si 
sam želel, da bi jih bilo v političnem živ
ljenju še več, denimo 30 odstotkov. Zdi se 
mi, da v politiki ženske delujejo pomir
jujoče. Poleg tega pa kot predsednik kra
jevne skupnosti Loka in sevniški občinski 
svetnik tudi v praksi ugotavljam, da so žen
ske sposobne in znajo dobro razmišljati.

$
Jože Stopar, obrtnik iz Brestanice:

Žensko kvoto v politiki podpiram. Mis
lim, da bi bilo za družbo koristno, če bi 
se ženske bolj angažirale in bile pro
dornejše v politiki, saj znajo delati. V 
mislih imam takšne kandidatke, ki ima
jo poleg poklica tudi bogate izkušnje iz 
življenja, so matere, ne le ozko usmer
jene strokovnjakinje.

Ana Kupina, ravnateljica Vrtca 
Brežice, iz Gornjega Lenarta: V trenut
ni fazi družbenega razvoja se mi zdi to 
primeren način zagotavljanja ženskega 
pogleda na reševanje družbenih vprašanj. 
Menim, daje delež kvote prenizek, ven
dar bolje nekaj kot nič. Kvote se naj ohrani
jo tako dolgo, dokler ne bomo ženske 
spoznale, da seje vredno angažirati tudi v 
tako “umazanem poslu”, kot je politika.

Rudi Stopar, umetnik iz Sevnice:
Podpiram predlog, da bi bilo več žensk v 
politiki, čeprav se mi zdi najbolj bistveno, 
da so v politiki ljudje z glavo, srcem in 
rokami, ki živijo na zemlji. Glede na to, 
da tudi doma ženske podpirajo tri vogale, 
verjamem, da bi to zmogle tudi v politiki. 
Prepričan sem, da če bi bilo izvoljenih več 
žensk, bi bilo več dela, več lepote in več 
pameti v politiki, tako je pa sama godlja.
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Pogovor z Robertom Ostreličem

Denar, ki ga da Evropa, mora 
dosegati svoje cilje

Krško - S septembrom bo vodenje Regionalne razvojne agencije Posavje prevzel 30-letni Robert Ostrelič, 
diplomirani politolog iz Krškega. Prestop iz ene vodilne funkcije na drugo - je namreč direktor Mladinskega 
centra Krško - mu je v najbolj dopustniškem mesecu naložil precej dela. Na centru “pospravlja”, na agenciji 
pa pripravlja, saj je sodeloval v zaključku osnutka strateškega regionalnega razvojnega programa.

Na noge ste postavili Mla
dinski center Krško in nedav
no so vas krški svetniki po
trdili še za en mandat. 
Kakšen je bil razlog, da ste 
se potem prijavili na razpis za 
direktorja Regionalne raz
vojne agencije Posavje 
(RRA)?

Kot direktor Mladinskega 
centra sem kmalu po zagonu 
dejavnosti začel razmišljati o 
možnostih koriščenja evrop
skih strukturnih sredstev. In
tenzivno sem sodeloval pri 
pripravi projektov z resorni
mi ministrstvi in dobil drago
cene izkušnje s tega področja, 
tako da sem bil povabljen k 
sodelovanju pri pripravi Dr
žavnega razvojnega programa 
2007-2013 za področje mla
dinske turistične infrastruk
ture. Imenovan sem bil za čla
na strokovnega sveta za struk
turne sklade pri Uradu RS za 
mladino. Če bi na Mladin
skem centru nadaljeval s pri
pravami tovrstnih projektov, 
bi to pomenilo odmik od iz
virnih dejavnosti centra, sti
ka z mladimi, načel prosto
voljstva. Boj za evropski de
nar te pač v celoti posrka, ker 
je proces zapleten in zahteven, 
tako da za druga področja ni
maš več časa.

Ker sem opazil, da Posavje 
zamuja s pripravo regionalnih 
dokumentov, ki so del držav
nega programa in preračunal, 
koliko denarja bi regija lahko 
počrpala v sedemletnem raz
vojnem obdobju, sem se od
ločil, da kandidiram za direk
torja RRA. Na Mladinskem 
centru seje skozi timsko delo 
oblikovala ekipa, ki ga bo 
dobro vodila in moj odhod ne 
bo ničesar ustavil.

V javnosti državne insti
tucije, kjer se ukvarjajo s pro
jekti in programi, niso pri
ljubljene. Tudi za RRA med 
večino svetnikov v Posavju 
velja, da gre bolj za birokrat
sko institucijo kot za dejav
nost, ki lahko resnično 
prispeva k razvoju regije. 
Kako jih boste prepričali v 
nasprotno?

Sistem razvojnih institucij 
je bil od leta 1997, ko seje to 
področje definiralo, po moji 
oceni napačno zastavljen. Dr
žava je spodbujala razvoj 
struktur, ni pa definirala nji
hove vloge in dejavnosti, zato 
seje vsaka razvijala po svoje, 
pri čemer je bilo za financi
ranje razvojnih programov na 
voljo zelo malo sredstev. Še 
v letošnjem letuje bilo Posav
ju na razpolago le približno 
300 milijonov SIT z naslova 
neposrednih regionalnih spod
bud. Malo denarja, malo učin
ka, veliko podobnih institucij 
in tam se skriva razlog za ne
gativno mnenje, predvsem v 
sferi gospodarstva.

Danes, ko so odprte mož
nosti do sredstev evropskih

strukturnih skladov in je vlo
ga RRA na novo definirana z 
zakonom, je priložnost za 
postavljanje novega odnosa. 
Mi smo partner gospodarstvu 
in v sodelovanju z občinami 
lahko dobro organiziramo 
podporno okolje za tiste firme, 
ki se želijo razvijati. Naša 
ključna naloga je tesno pove
zovanje z gospodarstvom, 
predvsem pa oblikovanje učin
kovitih podpornih orodij, ki 
bodo podjetjem pomagala re
alizirati poslovne cilje. Ko bo 
vzpostavljeno zaupanje - se
veda na podlagi vzajemnih 
izkazanih sposobnosti - bo v 
Posavju tudi moč razvijati 
model javno zasebnega part
nerstva v večjih razvojnih 
projektih. S takšnim načinom 
dela se bo RRA otresla pri
zvoka neučinkovite birokrat
ske institucije.

V svojem programu za 
direktorja ste zastavili RRA in 
celotni regiji zahteven cilj - 
pripraviti projekte, preko ka
terih bo Posavje v obdobju 
2007 do 2013 zmožno iz 
evropskih in državnih sred
stev počrpati vsaj 52 milijard 
SIT. Bi nekaj več povedali o 
tem?

Slovenija je bila pri poga
janjih v Bruslju iz nove fi
nančne perspektive deležna 
kar izdatne višine sredstev. Za
radi statusa naše regije, ki je 
po indeksu razvojne ogrože
nosti na 4. mestu med 12 slo
venskimi regijami, ocenjujem, 
da bi bilo možno počrpati 4 
odstotke vseh evropskih struk
turnih sredstev, ki so na voljo 
Sloveniji. Vključno z držav
nim deležem sofinanciranja. 
To znese 218 milijonov evrov 
oziroma 52 milijard SIT. Ob 
povprečni vrednosti sofinan
ciranja, ki znaša do 75 odstot
kov celotnega projekta, bo 
moralo Posavje v zasebnem in 
javnem sektorju v naslednjih 
7 letih pripraviti projekte na 
državni in regionalni ravni v 
skupni vrednosti 290 mili
jonov evrov ali skoraj 70 
milijard SIT. Neposredno je 
regiji v tem obdobju zagotov
ljenih 6 milijard SIT, kar so 
nekdanje neposredne spod
bude in na letni ravni gre za 
900 milijonov SIT. Realen 
strah je, da bodo občine veči
no svojih projektov skušale 
umestiti v ta zagotovljena 
sredstva. Če želimo biti uspeš
ni pri črpanju sredstev, mora
mo naše najpomembnejše 
projekte umestiti med nacio
nalne prioritete, ki jih bo dr
žava financirala neposredno 
ali preko razpisov. Na primer 
univerzitetni inkubator. Nje
gov glavni financer bi bila 
država, ker je nosilec projek
ta univerza, regionalna skup
nost pa sofinancer. V regijskih 
načrtih moramo na vseh po
dročjih upoštevati prioritete, 
zapisane v državnih opera
tivnih prograipih, da bomo v

svojem planiranju dosegali 
maksimalne sinergije. Ne 
smemo pozabiti, da v ta fi
nančni okvir za Posavje sodi 
tudi večina sredstev, ki jih lah
ko dobijo podjetja za svoje 
projekte.

Toda za temi “obljubami” 
o denarju stoji kruta realnost. 
Denar, ki ga da Evropa, mora 
dosegati svoje cilje po načelu 
“damo vam evro, da iz njega 
naredite tri, ker boste čez čas 
dali enega nazaj; če tega niste 
sposobni, boste morali vrniti 
vse, kar ste dobili”.

Robert Ostrelič

Vseh sredstev občine same 
ne bodo mogle počrpati, ker 
ne bodo zmožne zagotoviti 
sofinancerskih deležev. Zato 
bo potrebno iti v smeri javno 
zasebnega partnerstva. Do
dana vrednost se ustvarja v 
gospodarstvu in na podjetjih 
je potrebno graditi tudi druž
beni, ne le gospodarski raz
voj.

Pričakujete, da bi bilo v 
naslednjih sedmih letih s 
pomočjo aktivnosti v RRA v 
Posavju ustvarjenih 2000 
novih delovnih mest. Kaj je 
tisto, kar lahko konkretno za 
pomoč podjetništvu stori 
RRA?

RRA je koordinator razvoja 
gospodarskega podpornega 
okolja za hitrejši razvoj, kot 
so poslovne in gospodarske 
cone, spodbujanje investicij v 
raziskave in razvoj, pridobi
vanje tujih in domačih inves
titorjev. Ti ustvarjajo nova 
delovna mesta. Zakaj števil
ka 2000? Prvič se v regijski 
razvojni program vnašajo mer
ljivi cilji, saj na merljivosti 
deluje gospodarstvo. Politično 
to najbrž ni modro, ampak če 
verjameš v regijo in tukajšnje 
ljudi, se ni težko izpostaviti s 
številkami. Morda bodo ko
mu služile za kritične ali ci
nične komentarje, osebno pa 
mislim, daje potrebno imeti 
pred seboj merljive in ambi
ciozne cilje.

V Sevnici vam je bilo 
očitano, da za to občino ni
mate strategije razvoja in bi 
mimo speljali celo “tretjo raz
vojno os”, da bi šla cesta 
mimo Kozjega kot potencial
ne nove občine v bodoči po

krajini Posavje.

Ob pripravi strateškega de
la regionalnega razvojnega 
programa je bil dan Sevnici 
poseben poudarek, ker je v 
prostorskem smislu omejena 
in nima takšnih potencialov 
kakor Brežice in Krško. Raz
voj občine je soodvisen od 
gospodarskega razvoja celot
ne regije. Pozitivne vibracije 
ob razvoju katerekoli točke v 
Posavju čuti cela regija, saj 
gre za majhno področje, ki ga 
moramo začeti doživljati kot 
celoto in ga tako tudi na
črtovati.

Tretja razvojna osje nacio
nalni projekt, a razvojne mož
nosti, kijih bo nova cesta pri
nesla, so stvar regionalnega 
nivoja. Vedeti moramo, kaj s 
tem lahko pridobimo in temu 
morajo slediti kakovostno 
pripravljeni projekti. Če bo
mo dobro pripravljeni, nek
do tretji ne bo uspel v nameri 
spreminjanja trase in cesta bo 
šla tako, kot je načrtovano, 
skozi Sevnico proti Dolenjski. 
S tistim “tretjim” nisem mis
lil sebe, ki odločno zago
varjam cesto skozi Sevnico, 
ampak interese drugih v 
soseščini.

Pred vašo kandidaturo za 
direktorja RRA se je govori
lo, da se letos spuščate tudi v 
boj za županski stolček.

Očitno je, da vsi drugi bolj 
razmišljajo o mojih političnih 
ambicijah kot jaz sam. Na 
tokratnih lokalnih volitvah ne 
bom kandidiral za nobeno 
funkcijo, saj sem mnenja, da 
bi bilo z vidika položaja di
rektorja regionalne agencije 
neodgovorno hkrati delovati 
kot politični funkcionar ene 
same občine. Sicer pa rad 
sodelujem v procesu razvoja 
družbenih odnosov, po do
mače povedano politiki. Ne
nazadnje me je ta interes za
peljal na študij politologije.

Upate razkriti, za katere 
opcije navijate na lokalnih 
volitvah?

Podpiram tiste družbene in 
interesne skupine, ki Posavje 
vidijo kot celoto, ga kot tak
šnega obravnavajo v njegovih 
možnostih in se z njim identi
ficirajo. Prihajam namreč iz 
Pesjega, zadnje vasi krške ob
čine na meji z brežiško. Od 
nekdaj spremljam, da vse, kar 
se dobrega zgodi v Brežicah, 
seže tudi do Pesjega in ne le 
tisto, kar se dogaja v uradno 
moji občini. Ponovno poudar
jam, kar sem v toku pogovo
ra že večkrat - v tem velikem 
globaliziranem svetu majhno 
Posavje ne sme izgubljati en
ergije v preigravanju med 
občinami, ko pa prostor kot 
celota ponuja lepe razvojne 
možnosti.

Branka Demovšek

Agencija za radioaktivne odpadke, Parmova 53,1000 Ljubljana

Lokalno partnerstvo
omogoča,

da se hiti počasi
V Sloveniji moramo urediti odlaganje radioaktivnih od

padkov. Agencija za radioaktivne odpadke že od svoje 
ustanovitve leta 1991 izvaja raznovrstne aktivnosti, ki bodo 
omogočile, da ta cilj uspešno dosežemo. ARAO se dobro 
zaveda, da je družbena sprejemljivost načrtovanega 
odlagališča nizko in srednje radioaktivnih odpadkov izredno 
pomembna. Zato je predlagal, naj se pri iskanju in potrje
vanju lokacije za odlagališče uporabi tako imenovani kom
binirani pristop, ki je bil potrjen s Programom priprave 
državnega lokacijskega načrta za odlagališče nizko in sred
nje radioaktivnih odpadkov. Tak pristop podpira tudi Med
narodna agencija za atomsko energijo, ki deluje v okviru 
Organizacije združenih narodov. Zagotavlja večjo uspešnost 
pri pridobivanju soglasja lokalne skupnosti, saj ob tehničnih 
vidikih enakovredno upošteva tudi družbeno sprejemljivost.

Osnovno izhodišče kombiniranega pristopa je, da mora 
biti lokalna javnost sproti dobro obveščena o načrtovanih 
dejavnostih na njihovem območju ter o njihovih rezultatih. 
Če izvajalec dela po pravilih in če ljudje vedo, kaj se doga
ja, se bodo počutili vame in aktivnostim ne bodo naspro
tovali brez vzroka. Upoštevanje pravil zagotavlja država, ki 
mora za vsak poseg v prostor dati dovoljenje oz. soglasje. 
Lokalno partnerstvo med lokalno skupnostjo in ARAO pa 
zagotavlja obveščenost ljudi o umeščanju odlagališča nizko 
iti srednje radioaktivnih odpadkov. Izvaja se s pomočjo 
odborov, vendar je to le njegova oblika, ne pa vsebina. Ne 
smemo pozabiti, da je namenjeno medsebojnemu komunici
ranju, torej izmenjavi informacij in spoznavanju vključenih 
partnerjev. To pa je počasen proces.

Čeprav se mogoče komu zdi, da zadnje čase z umeščanjem 
odlagališča nizko in srednje radioaktivnih odpadkov zelo 
hitimo ih silimo v hitre odločitve o lokaciji, je resnica prav 
nasprotna. Sodelovanje občine v postopku umeščanja v pros
tor pomeni izključno to, da se je občina odločila, da ne 
nasprotuje terenskim raziskavam, s katerimi se pridobijo 
podatki, potrebni za projektiranj e, presoje vplivov na okol
je in varnostne analize.

Do sprejemanja državnega lokacijskega načrta za 
odlagališče bosta minili najmanj dve leti. Sele tedaj bo prišel 
čas, ko se bo lokalna skupnost odločala, ali se strinja, da bi 
v prihodnje živela z odlagališčem nizko in srednje radio
aktivnih odpadkov. Ta odločitev bo gotovo bolj pretehtana 
in modrejša, kot pa če bi se ljudje morali odločiti v naprej, 
brez možnosti posvetovanja in seznanjenosti z načrtovanim 
objektom, njegovimi raznovrstnimi posledicami za okolje in 
življenje v kraju.

V javnosti je dobro znano, da se občina k sodelovanju v 
postopku umeščanja odlagališča nizko in srednje radio
aktivnih odpadkov prijavi prostovoljno in da zato lahko to 
prijavo tudi kadarkoli prekliče. Očitno se ljudje manj 
zavedajo, da sodelovanje v postopku za občino še ne pomeni, 
da je že odločeno, da bo na koncu odlagališče v njej tudi 
zgrajeno. Zato se povsod najdejo skupine ljudi, ki odločno 
nasprotujejo kakršnemukoli sodelovanju občine v postopku 
in sami niso pripravljeni sodelovati v lokalnem partnerstvu. 
Najvarneje se jim zdi, če občina z odlagališčem nizko in 
srednje radioaktivnih odpadkov sploh ne bi imela nobenega 
opravka. Po pregovoru “Ne odlašaj na jutri, kar lahko storiš 
danes ” zagovarjajo, če ne že zahtevajo, takojšen umik občine.

Ampak poznamo še drugačne pregovore. Na primer 
“Počasi se daleč pride ” ali “Naglica nikoli ni dobra ” ali 
“Hiti počasi. ” Katerega od omenjenih pregovorov je bolje 
upoštevati, je odvisno od tega, kaj je potrebno storiti. C e 
nas v ukrepanje sili razburjenje ali celo jeza, je najbrž bolje, 
da malo počakamo in se umirimo. Tudi če gre za strah pred 
neznanim, je bolje, da počakamo in se o zadevi dobro 
poučimo. Seveda, če ne tvegamo slabih ali škodljivih po
sledic. In prav to je namen lokalnega partnerstva, ki zagotav
lja pogoje, v katerih se ni potrebno odločati na hitro in brez 
informacij. Takega načina vključevanja javnosti v 
soodločanje v Sloveniji še nismo vajeni. Upajmo, da se ga 
ne bomo prestrašili in da ga bomo čim bolj izkoristili.
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Mladi odslej lahko vozijo 
s spremljevalcem

Slovenija - V nedeljo, 13. avgusta 2006, so začele veljati določbe 139. člena Zakona o varnosti cestnega 
Prometa (ZVCP), ki opredeljujejo vožnjo s spremljevalcem. Zakon sedaj omogoča, da začnejo mladi z uspos
abljanjem v avto šoli, ko dopolnijo 16 let in pol. Ko opravijo preizkus znanja pred komisijo avto šole, lahko do 
osemnajstega leta in pol vozijo s spremljevalcem. Z dopolnjenim 18. letom starosti lahko opravijo vozniški 
izpit in nato kot vozniki začetniki vozijo do 21. leta starosti.
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Gre za pomembno zakon
sko novost, ki daje mladim 
ttiožnost, da začnejo pridobi
vati vozniške izkušnje z dalj
šim usposabljanjem že pred 
Pridobitvijo vozniškega do- 
voljenja in preden bodo do
polnili predpisano starost za 
vožnjo vozil. Mladi si bodo 
tako oblikovali navade, ki jim 
bodo v pomoč na samostojni 
vožnji po opravljenem voz
niškem izpitu.

Kdo lahko vozi s 
spremljevalcem

Osebni avtomobil ali štiri- 
kolo bo s spremljevalcem lah
ko vozila oseba, kije starejša 
°d 17 let, ki se bo v avto šoli 
Po predpisanem programu 
Usposobila za voznika motor
nih vozil kategorije B, ki bo 
Po končanem usposabljanju 
opravila pred komisijo avto 
Sole preizkus znanja predpi
sov o varnosti cestnega preme
ri in vožnje motornega vozi- 
ri in ki v evidenci nima no

bene kazenske točke. Pod na
štetimi pogoji pa vožnja s 
spremljevalcem ne bo dovol
jena osebi, ki seji izvaja sank
cija prepovedi vožnje motor
nega vozila, varnostni ukrep 
odvzema vozniškega dovol
jenja, ji je izrečeno prenehan
je veljavnosti vozniškega 
dovoljenja ali če ima v kazen
ski evidenci kazenske točke.

Kdo je lahko 
spremljevalec

Spremljevalec, ki bo 
spremljal osebo na vožnji po 
opravljenem usposabljanju in 
uspešno opravljenem preiz
kusu znanja, mora biti vpisan 
v evidenčni karton vožnje. 
Spremljevalci so lahko eden 
od staršev, posvojiteljev, skrb
nikov ali rejnikov osebe, ki bo 
vozila s spremljevalcem, stari 
starši, strici in tete, bratje in 
sestre - če s tem pisno sogla
šajo starši, skrbniki ali rejni
ki osebe, ki bo vozila s 
spremljevalcem.

Vpis spremljevalca v evi
denčni karton vožnje opravi 
izpitni center, če spremljeva
lec izpolnjuje naslednje pogo
je: je star najmanj 30 let, ima 
veljavno vozniško dovoljenje 
za vožnjo motornih vozil ka
tegorije B najmanj 7 let in v 
evidenci nima več kot pet ka
zenskih točk.

Na podlagi opravljenega 
predpisanega programa uspo
sabljanja v avto šoli, oprav
ljenega praktičnega preizkusa 
znanja pred komisijo avto šole 
in vpisa spremljevalca v evi
denčni karton vožnje lahko 
kandidat začne voziti s sprem
ljevalcem. Kandidat sme vozi
ti s spremljevalcem osebni av
tomobil ali štirikolo, dokler 
ne opravi vozniškega izpita za 
vožnjo motornih vozil kate
gorije B oziroma največ šest 
mesecev po dopolnjenem 18. 
letu starosti.

Dolžnosti 
spremljevalca 
in voznika

Imenovani novi tožilci za 
“posebne zadeve”

Ljubljana - S l. avgustom je svoj štiriletni mandat 
Vstopila nova skupina državnih tožilcev za pregon 
°rganiziranega kriminala. Še naprej bo skupino vodil 
^arij Furlan.

V obdobju vožnje s sprem
ljevalcem morata spremljeva
lec in oseba, ki vozi s sprem
ljevalcem, opraviti vsaj dve 
uri vožnje z učiteljem vožnje, 
kot je to določeno v Pravilnika 
o avto šolah, najmanj eno uč
no uro vožnje v vozilu avto 
šole ob spremstvu učitelja

vožnje in spremljevalca po 
najmanj treh mesecih vožnje 
s spremljevalcem in najmanj 
eno učno uro vožnje po naj
manj treh mesecih od prve 
skupne učne ure vožnje. Po 
vsaki opravljeni učni uri vož
nje se opravi analiza vožnje 
in svetovalni pogovor, v kate
rem učitelj vožnje opozori 
kandidata in spremljevalca na 
napake in jima svetuje, kate
rim elementom vožnje naj po
svetita več pozornosti med 
vožnjo. Med vožnjo mora 
imeti kandidat, ki vozi s 
spremljevalcem, pri sebi evi
denčni karton vožnje in vel
javno zdravniško spričevalo. 
Spremljevalec pa mora imeti 
med vožnjo pri sebi veljavno 
vozniško dovoljenje za vožnjo 
vozil kategorije B.

Spremljevalec in oseba, ki 
jo spremlja, sta v cestnem pro
metu dolžna ravnati v skladu 
s predpisi o varnosti cestnega 
prometa in predpisi o javnih 
cestah. Za prekršek, ki ga pri 
vožnji povzroči oseba (mla
doletnik), ki vozi s spremlje
valcem, je ta odgovorna po 
splošnih pravilih o odgovor
nosti.

Za škodo, povzročeno pri 
vožnji vozila v cestnem pro
metu, je odgovoren lastnik vo
zila v skladu s sklenjeno po
godbo o zavarovanju avto
mobilske odgovornosti in v 
skladu z zavarovalnimi pogoji 
zavarovalnice. N.Č.C.

Skupina državnih tožilcev 
*a pregon organiziranega kri
minala bo v skladu s februar- 
ri spremenjenim zakonom o 
mžavnem tožilstvu pristojna 
jri kazniva dejanja na podre
du organiziranega in gospo
darskega kriminala, tercjriz- 
ma, korupcijskih in drugih 
^znivih dej anj, katerih odkri- 
Vanje in pregon zahtevata 
P°sebno organiziranost in us
posobljenost. Skupina, ki je 
^sledila skupino tožilcev za 
lOsebne zadeve, se bo tako 
Ukvarjala z najbolj zahtevni
mi primeri.

Skupino državnih tožilcev 
?a pregon organiziranega 
riiminala sestavljajo višja dr- 
^vna tožilca Branka Zobec 
*rastar in Boštjan Penko ter 

^krožna državna tožilca Alen- 
ka Sagmeister Ranzinger in 
“»man Sevšek. Vodja sku
jte bo še naprej okrožni 
državni tožilec Harij Furlan, 
O v skupini dela že sedem let, 
mi pa si, da bi se skupina 

v krepila z vsaj še dvema to
pičema. Furlan je pred dve
ma letoma kot tožilec skupine 
/m Posebne zadeve vodil tudi 
primer, ki se je obravnaval na 
rskem sodišču, imenovali pa 

ga “Dvanajst ožigosanih”.
tej zadevi je bila na zapor- 

0 kazen obsojena večina ob- 
°lŽenih, ki se je ukvarjala s 
revozom ilegalcev preko 

meJe. V letošnjem letu pa se 
j kot tožilka za posebne za- 
j^ve v Krškem pojavljala Ma

včar in sicer v zadevi, ko

Harij Furlan, vodja skupine 
državnih tožilcev za pregon 
organiziranega kriminala.

je potekalo sojenje združbi, ki 
se je ukvarjala s preprodajo 
droge in sprovajanjem ilegal
cev preko državne meje. Kot 
je znano, je sodišče kaznivi 
dejanji razdružilo in sodilo 
vsaki skupini posebej. V obeh 
se je pojavljal Aleksander 
Ajdišek, v kaznivem dejanju 
prometa z drogo pa tudi stari 
znanec policije in sodišča 
Franc Arh. V tej zadevi je 
bila sodba že izrečena. Alek
sander Ajdišek je bil obso
jen na osem let zapora, Franc 
Arh na sedem let, Sašo Šober 
na pet let zapora, Rafet Shat- 
mani pa je bil oproščen, a je 
bil zaradi drugega kaznivega 
dejanja izročen Italiji. Druga 
skupina, ki se je ukvarjala s 
tihotapljenjem ilegalcev pre
ko meje in ki jo poleg Ajdiš- 
ka sestavljajo še Danijel Ne- 
mcičj Rrahmani Avni, As- 
mir Sabotič, Dalibor Gicič 
in Miro Perič, pa bo sodbo 
dočakala to jesen. N.C.C.

Cik cak vožnja
Bizeljsko - Policisti so ustavili 31-letnega občana iz oko

lice Bistrice ob Sotli, ki je z osebnim avtomobilom Vijugal po 
vozišču. Med postopkom so ugotovili, da je vzrok nevarne 
vožnje močna vinjenost voznika, saj je napihal kar 0,94 mili
grama na liter izdihanega zraka.

Bo kmalu trgatev?
Tržišče - Čeprav vinogradniki tarnajo, da letošnje vreme 

ni pretirano naklonjeno trti (in bodočemu vincu), pa kaže, da 
se nekateri vseeno resno pripravljajo na trgatev. Neznani sto
rilec je namreč iz ograjenega skladišča trgovine v Tržišču 
ukradel dve inoks cisterni za vino in mlin za mletje grozdja v 
vrednosti 500.000 SIT.

Ni vse zlato, kar se sveti
Slovenija, Krško -Zadnje čase se po naši deželi sprehajajo 

sumljivi tipi, ki prodajajo zlatnino sumljivega porekla. Včasih 
ustavljajo avtomobile in prosijo za bencin, ki ga potem plačajo 
kar z “zlatnino”, ki z zlatom nima nobene zveze. Pred dnevi 
je eden prodajalcev zlatnine kar na avtocesti ustavljal ljudi in 
prosil za pomoč pri domnevni okvari avtomobila, ki jo je 
bogato poplačal v lažnem zlatu. Policisti opozarjajo, da občani 
naj ne nasedajo lažnim trgovcem z zlatnino. N.C.C.

Na vodno elektrarno po nafto
Pijavško - Nepridiprav je ponoči iz štirih delovnih strojev 

na gradbišču HE Blanca iztočil gorivo. Bilo gaje 1350 litrov. 
Ob dejstvu, da seje gorivo podražilo, se mu je pohajkovanje 
po gradbišču izplačalo.

Padec zaradi reklame
Krško - 52-letni občan z Bleda je na delovišču OMW ben

cinske črpalke v Krškem opravil kontrolo namestitve reklam
nih tabel na objektu. Med hojo je padel 4 m globoko in se zelo 
hudo poškodoval. Prepeljali so ga v brežiško bolnišnico.

Prijazna soba za 
zaslišanje otrok

Krško - Krško je tretja občina v Sloveniji, kjer je 
urejena prijazna soba za zaslišanje otrok. V njej 
zaslišujejo otroka, ki so žrtve nasilja.

Povod za ureditev sobe za 
zaslišanje otrok izhaja iz dej
stva, da se pojavlja vse več 
nasilja, katerega žrtve so otro
ci. Soba je namenjena otro
kom, ki so najbolj nedolžne 
žrtve. S prijazno sobo za za
slišanje, ki je temu primemo 
urejena in prijazna, skušajo 
olajšati travmatične situacije, 
kijih otroci ob pripovedovan
ju svojih zgodb doživljajo. 
Otroci se tako med pogovo
rom s policisti in tožilci po
čutijo vame in sproščene, saj 
zaslišanje ne poteka v nepri
mernih službenih - policijskih 
ali sodniških prostorih, ki že 
sami po sebi zbujajo strah. 
Soba je opremljena tudi z vse
mi pripomočki, kot so ana
tomske lutke, televizija, igrice 
in podobno, ki so potrebni za 
uspešno zaslišanje otrok.

Prijazna soba za zaslišanje 
je v Krškem zaživela septem
bra lani, ko je center za so
cialno delo odpiral krizni cen

ter za mladostnike. Kot pravi 
direktorica centra Marjana 
Sečen, so v tistem času iskali 
sponzorje za opremo krizne
ga centra. Ravno takrat sta po
licij a in tožilstvo iskala pros
tor za prijazno zaslišanje ot
rok. Center je ponudil svoj 
prostor, ki je policiji in tožil
stvu, ki sta pomagala najti fi
nancerje za opremo, dan v 
brezplačno uporabo 24 ur na 
dan.

Tožilka Barbara Zigante,
ki s strani tožilstva bdi nad 
tem projektom, si želi, da bi 
sobo za prijazno zaslišanje 
otrok opremili še z zvočno in 
video opremo, da otrokom ne 
bi bilo potrebno ponavljati 
krutih življenjskih zgodb, ki 
so že v rani mladosti za vse
lej zaznamovale njihovo živ
ljenje. Kot pravi Ziganteje- 
va, je zvočni zapis izpovedi 
ene od malih žrtev v pretek
losti že pomagal rešiti primer. 
N.Č.C.

Pogin rib
Zaloke - Pred dnevi je prišlo do pogina večjega števila 

rib v potoku Lokavec na območju krške občine. Na dolžini 
treh kilometrov je poginilo okrog 300 kg rib. Ker je popula
cija ribjega življa v tem potoku zelo pestra, so med poginu
limi primeri platnice, podust, zlasti pa klen. Policistom na 
kraju samem ni uspelo ugotoviti vzroka pogina rib, ugotov
ljeno pa je bilo, da je do pogina prišlo takrat, ko je bila 
gladina vode v potoku nekoliko višja.

Materialna škoda še ni znana, vzrok za pogin pa bo veijet- 
no ugotovljen z analizo vzorcev odvzete vode. Rezultate ana
lize po besedah tajnika ribiške družine Kostanjevica na Krki 
Roberta Hočevarja pričakujejo do konca tega tedna, nakar 
sledi ustrezen ukrep. Dokler pa nimajo krivca, tudi ne more
jo izstaviti odškodninskega zahtevka. Kot pravi Hočevar, na 
srečo ne prihaja pogosto do takih velikih poginov rib. V praksi 
se srečujejo z manjšimi pogini rib, zlasti v sušnih obdobjih, 
ko v potoku pogine od 20 do 30 kg rib. N.Č.C.

Treslo jih je
Kostanjevica - Urad za seizmologijo in geologijo je sporočil, 

da so seizmografi državne mreže potresnih opazovalnic v petek, 
11. avgusta, ob 20.02 zabeležili šibak potresni sunek. Po pre
liminarnih podatkih je bilo žarišče potresa 75 km jugovzhodno 
od Ljubljane v okolici Šentjerneja. Preliminarno ocenjena mag
nituda potresa je bila 1,9. Ocenjujejo, daje bila intenziteta po
tresa v širšem nadžariščnem območju IV. stopnje po evropski 
potresni lestvici (EMS). Potres so čutili prebivalci Kostanjevice 
na Krki, Šutne pri Podbočju in Šentjerneja. N.Č.C.

IB - IB
Odpeljal se je

Zgornji Obrež - V času med 1. in 11. avgustom je ne
znani storilec na Zgornjem Obrežu vlomil v garažo ter iz 
notranjih prostorov odtujil motorno kolo znamke Dinli 
Diablo, reg. štev. KK M9-65, katerega vrednost zanaša 
1.596.000 SIT.

Tatvina bakra
Cerklje ob Krki, 13. avgust - Ponoči so neznani storilci 

v Cerkljah ob Krki iz ograjenega skladišča odtujili več so
dov z odpadnim bakrom. Lastnik je s tatvino oškodovan za 
okoli 1.000.000 SIT.

Pridržanje do streznitve
Krško, 14. avgust - Policisti so v Krškem ustavili 28-let- 

nega občana iz okolice Krškega, ki je v javnem cestnem 
prometu vozil osebni avtomobil. Med postopkom so ugotovili, 
daje voznik močno vinjen, saj je napihal kar 0,98 miligrama 
na liter izdihanega zraka. Kršitelju so nadaljnjo vožnjo pre
povedali, česar pa ni upošteval, saj so ga čez čas ponovno 
ustavili ter zoper njega odredili pridržanje do streznitve.
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Radgonski mednarodni kmetijsko-živiiski sejem 2006

“Dobro pridelano, odlično 
postreženo”

Kostanjevica na Krki - Mednarodni kmetijsko-živiiski sejem bo letos odprl svoja vrata v soboto, 26. avgusta, 
in bo na ogled ves teden do petka, 1. septembra. To je gotovo ena naj večjih sejemskih prireditev v državi, ki 
bo letos potekala pod geslom “dobro pridelano, odlično posreženo”. Vsako leto za področje kmetijske in 
živilsko predelovalne industrije prinese mnoge novosti, podelijo pa tudi nagrade s sejemskih ocenjevanj. Kaj 
bo letos mogoče videti na sejmu, so organizatorji predstavili pred dnevi v Kostanjevici na Krki.

Na 44. mednarodnem kme- 
tijsko-živilskem sejmu bo le
tos razstavljalo 1530 razstav
ljavcev, od tega 1100 doma
čih. Med sodelujočimi drža
vami bosta dve največji part
nerici Avstrija in Srbija, nepo
sredno ali preko zastopnikov 
pa bodo razstavljavci tudi iz 
Belgije, s Češke, Hrvaške, 
Madžarske, Nizozemske ter še 
iz nekaterih drugih držav. 
Med razstavljavci pa bo tudi 
pet posavskih podjetij in si
cer INO Krška vas, Kardan
ske gredi Cerjak iz Bukoška 
pri Brežicah, Teraplant iz Sev
nice, TPV prikolice iz Brežic 
in Vzorec Raka. Kot je po
vedala vodja komerciale Po
murskega sejma Mateja Jak
lič, je interes razstavljavcev 
večji kot lani. Poleg razstav
nih prostorov v halah, tudi 
letos pripravljajo razstavo Ži
vah, vzorčne nasade in v okvi
ru spremljevalnega programa 
zabaviščni park.

Strokovni del sejma soob
likujeta dve najpomembnejši 
instituciji in sicer Ministrstvo 
za kmetijstvo in gozdarstvo 
ter Kmetijsko gozdarska zbor

nica Slovenije, ki bosta tudi 
soorganizator strokovnih pos
vetov in okroglih miz. Med 
najbolj zanimivimi in seveda 
aktualnimi bo nedeljski pos-

Janez Žaren

vet na temo “Kako spodbudi
ti mlade za prevzem kmetije”, 
v ponedeljek - na dan gove
dorejcev - bo v okviru sejma 
seja odbora DZ za kmetijst
vo, kjer bodo spregovorili o 
tem, kako zadržati izobraže
nega kmeta na kmetiji, v 
torek bo že tradicionalno dan

vinogradnikov, ko bodo po
delili priznanja z letošnjega 
ocenjevanja vin. Med njimi je 
vsako leto precej Posavcev in 
tudi letos je tako - posavski vi
nogradniki so osvojili dve ve
liki zlati medalji, štiri zlate in 
devet srebrnih. V sredo bo dan 
slovenskih zadružnikov, ko 
bodo podelili tudi priznanja 
Zadružne zveze Slovenije, v 
četrtek bo dan Kmetijsko goz
darske zbornice in zadnji dan 
v petek - dan sadjarjev, ko bo 
dopoldne najprej 2. Lom- 
bergaijev sadjarski posvet.

Eno največjih sejemskih 
prireditev v državi bo v so
boto, 26. avgusta, ob 10. uri 
svečano odprla ministrica za 
kmetijstvo Marija Lukačič, 
za obiskovalce bo sejem odprt 
vsak dan od 9. do 19. ure, za 
tem pa se bodo vrstile še raz
lične obsejemske zabavne pri
reditve z bogatim programom 
in glasbenimi gosti.

Organizatorji pričakujejo 
okrog 140.000 obiskovalcev 
in upajo, da jim bo vreme na
klonjeno.

Jelica Koršič

Največ medalj so osvojila vina družbe Vino Brežice in 
sicer kar pet, od tega eno veliko zlato medaljo za laški ri
zling, dve zlati medalji za Chardonnay in Moscon Tawny 
ter dve srebrni medalji za modri pinot barrique in Baron 
Moscon zlati. Veliko zlato medaljo je prejela tudi Kmečka 
zadruga Krško, klet Leskovec in sicer za sauvignon, ob 
njej pa še zlato medaljo za modro frankinjo in srebrno za 
cviček. Z zlato medaljo pa je bil nagrajen tudi cviček PTP 
Vinarstva Žaren iz Nemške vasi. Srebrne medalje pa so 
prejeli še Anton Ajster iz Krške vasi, ki je dobil kar dve, 
za renski rizling in cviček PTP, po eno srebrno medaljo pa 
so dobili družina Krulc z Mosteca pri Dobovi za rumeni 
muškat, Rudolf Celestina iz Zg. Vodal za sauvignon in 
Simon Pinterič z Bizeljskega za Chander brut.

Na podlagi določila 3. člena Odloka o priznanjih občine Brežice 
(Ur. list RS, št. 53/96) in 3. člena Poslovnika o delu komisije 
v postopku podeljevanja priznanj z dne 5.9.1996

RAZPISUJE
OKTOBRSKE NAGRADE IN PRIZNANJA 

OBČINE BREŽICE ZA LETO 2006

1. Oktobrska nagrada občine Brežice se daje za posebne uspehe in dosežke na 
družbenoekonomskem, znanstvenem, tehničnem, kulturnem in na drugih področjih 
ustvarjalnosti in dela, ki imajo poseben pomen za razvoj in napredek občine Brežice.
2. Priznanje občine Brežice se podeljuje posameznikom ali pravnim osebam za izredno 
uspešno delovanje na vseh področjih družbenega dela.
3. Predloge lahko posredujejo občani, župan, krajevne skupnosti, podjetja, druge orga
nizacije ter društva najkasneje do 15. septembra 2006.
4. Predloge je potrebno podati v pisni obliki na naslednji naslov: "Komisija za mandatna 
vprašanja, volitve in imenovanja Občinskega sveta občine Brežice, Cesta prvih borcev 18, 
8250 Brežice - s pripisom "Priznanja občine Brežice"
5. Predlog naj vsebuje:

- podatke o predlagatelju,
- podatke o kandidatu oz. o predlagani pravni osebi,
- kratek življenjepis kandidata,
- vrsto nagrade oz. priznanja,
- natančna obrazložitev in utemeljitev predloga.

Predlogov, ki bodo prispeli po tem roku, komisija ne bo upoštevala.
6. Kriterija za podelitev:

- če gre za enkraten dosežek, je pomembna odmevnost dosežka v slovenskem in 
mednarodnem prostoru.
- če gre za življenjsko delo pa pomen njegovega dela za gospodarski ali družbeni 
razvoj občine Brežice.

7. Podelitev oktobrskih nagrad in priznanj občine Brežice za leto 2006 bo ob prazniku 
občine Brežice.

Komisija za mandatna vprašanja, 
volitve in imenovanja 

Občinskega sveta občine Brežice

OBČINA

Brežice

Medvedka v 
Mirnski dolini

Polje pri Tržišču - Po Mim- 
ski dolini se sprehaja medvedka 
z dvema mladičema. Domačini 
pravijo, da se ljudem pokaže vsak 
teden in nad njenimi sprehodi v 
bližini hiš niso navdušeni. Spra
šujejo, kdo je bolj zaščiten - ijavi 
medved ah človek. Odgovor smo 
poiskali na Ministrstvu za okolje 
in prostor.

Po ocenah lovcev sta mladiča 
stara eno in dve leti. Pred krat
kim so se vsi trije kosmatinci 
pojavih na dvorišču Flajsovih v 
vasi Polje pri Tržišču. Medved
ka je bila opažena v vaseh od 
Primoža do Debenca pri Trebel
nem. Lovska družina Tržišče je 
o tem obvestila Zavod za gozdo
ve, ki je v skladu s predpisi za
dolžen za izvajanje upravljanja s 
populacijo rjavega medveda. V 
temprimeru je pristojnost na Kra
jevni enoti Sevnica, odgovorna 
oseba pa je Marjan Kumelj, 
član intervencijske skupine za 
rjave medvede. Kumelj je pove
dal, daje bil informiran o prisot
nosti medveda. Ker kasneje ni 
dobival informacij o njegovem 
gibanju po Mirnski dolini, je 
predvideval, da seje medvedka 
umaknila nazaj proti Kočevskem. 
Sevniški del Mimske doline 
namreč ni naravno okolje za 
medvede in če bi se tam dlje časa 
zadrževal, lahko intervencijska 
skupina odredi izjemni odstrel, 
je povedal Marjan Kumelj. 
Pričakuje, da ga bodo domačini 
obveščali o gibanju medveda in 
če bo potrebno, bo ukrepal, pre
den bi utegnilo prih do neljube
ga bližnjega srečanja človeka z 
medvedom. B,D.

Sava Glas, 17.8.200^
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------—-----------------

V papirnici brez klora
Krško - V krški papirnici so od leta 1959 celulozo be
lili s klorom in letno porabili več 100 ton te nevarne 
spojine. Klor je predstavljal veliko potencialno nevar
nost za občino, tako da so obstajali posebni varnostni 
načrti v podjetju kot na občinski in regijski ravni. Letos 
11. avgusta se je ob 22. uri dokončno zaključilo z upo
rabo klora v Vipapu, je povedal član uprave, zadolžen

v

za celulozo, ing. Marko Sauta.

Tovarna je v skladu z na
črtom o opustitvi proizvodnje 
celuloze prenehala z njenim 
beljenjem, za kar so uporabljali 
tekoč elementarni klor. Zaradi 
varnosti in zaščite okolja bodo 
obstoječe skladiščne cisterne, 
uplinjače in cevovode še deset 
dih prepihovah in morebitne os
tanke plinastega klora izpo
drivali z zrakom skozi absorb- 
cijsko kolono, kije napolnjena 
z natrijevim hidroksidom.

Obrat celuloze se bo ustavil

med 25. in 30. avgustom in do 
takrat bodo proizvajali samo . 
nebeljeno celulozo. To pomeni,, 
da se bo prenehal uporabljati 
tudi natrijev klorat in ne bo več , 
proizvodnje klordioksida v to
varni. \

Dokončna opushtev upora
be tekočega klora pomeni za 
občino' Krško eno najpo
membnejših okoljskih sanacij in ' 
izboljšav, saj je dokončno 
odstranjen potencialih vir hude
ga onesnaženja. B.D.

Župan Bogovič in predsednik KS Vodopivc sta odkrila temelj' 
ni kamen.

Temeljni kamen za nov dom
Dolenja vas pri Krškem - 15. avgusta Dolenjevaščani 

praznujejo svoj krajevni praznik. Letos je bilo še posebej slo
vesno, saj so odkrili temeljni kamen za nov večnamenski doni. 
V njem bo dvorana s 130 sedeži in odrom, prostore bodo 
dobila vsa društva, mladi bodo dobih svoje prostore za druženje 
in prosti čas, manjše prostore pa bo dobila tudi krajevna skup
nost. Izgradnja bo velik finančni zalogaj, zato je predsednik 
krajevne skupnosti Branko Vodopivc apeliral na krajane, da 
bi ob jesenskih lokalnih volitvah z referendumom izglasovali 
tudi samoprispevek za obdobje štirih let v višini enega odstot
ka ustvarjenega prihodka. Del stroškov bodo pokrili iz pri

hrankov KS, pričakujejo pa tudi, da bo investicija upoštevan3 
v občinskem proračunu v naslednjih dveh letih. Načrti so smeli- 
saj naj bi dom odprli ob prazniku čez dve leti - torej 2008; 
Vse prisotne je poleg predsednika pozdravil župan Franci 
Bogovič, ki je krajanom čestital za praznik in obljubil pod
poro pri njihovih načrtih.

Temeljni kamen je blagoslovil videmski kaplan Martin 
Dolamič, za tem pa so se v bogatem kulturnem program3 
predstavile vse sekcije tamkajšnjega kulturnega društva. J.&

Ograja postavljena
Boštanj - V začetku junija smo poročali o nevarni cesti 

Boštanj - Kompolje. Cesta, ki poteka vzdolž akumulacijskega 
jezera HE Boštanj, je bila namreč brez zaščitne ograje, niv° 
vode v bazenu pa skoraj vzporeden s cestiščem.

Kmalu za tem so se na cesti pojavih delavci in v nekaj dneh 
postavili dvojne zaščitne ograje. Ena ločuje cestišče od 
pločnika, druga pa pločnik in rob akumulacijskega jezera- 
Nekdaj nevarna cesta do Kompolja je sedaj prav atraktivn0 
sprehajališče ob vodi. N.Č.C.
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V Kapelah in Bukošku
obeležili 80 let gasilstva

Kapele, Bukošek - Letos je svoje jubileje obeležilo kar nekaj prostovoljnih gasil
skih društev v brežiški občini; najvišjega - 80 let prostovoljnega gasilstva - so 
proslavila kar tri društva - na Obrežju so slavili že ob dnevu gasilcev, minuli 
konec tedna pa so jubilej obeležili še gasilci iz Kapel in Bukoška.

Ob jubileju nov 
avtomobil

V obdobju med obema 
vojnama je v ljudeh še vedno 
Živel strah pred požari in ko 
se je leta 1925 zgodilo več 
požarov, seje tedanjemu uči
telju v Kepelah Stanetu Šuler- 
ju porodila ideja, da bi usta
novili gasilsko društvo. Po 
nedeljski maši je to povedal 
Še nekaterim ostalim možem 
v vasi in njegova ideja se je 
Uresničila. Gasilsko društvo je 
postalo srčika Kapel, je dejal 
predsednik društva Franc 
prek, ki to nalogo opravlja 
Že 24 let. V okviru društva so 
Postopama začeli delovati tudi 
kulturniki, med drugim tudi 
Pihalna godba, ki so nastopa
li po prireditvah in na tak na
čin zbrali denar za prvo briz
galno, zgradili so gasilski 
dom, ga dograjevali in lepšali 
ter nabavili gasilsko vozilo. 
Skozi 80 let so gasilci opravili 
nešteto ur prostovoljnega de
la, ki niso nikjer zabeležene, 
saj zapiski kažejo, daje od leta 
1926 do leta 2005 v Kapelah 
Zgorelo 64-krat.

Slovesnosti ob visokem ju
bileju so se udeležili tudi 
•Unogi pomembni gostje, 
Predsednik Gasilske zveze 
(GZ) Slovenije Ernest Ory, 
Predsednik Gasilske zveze 
^režice Mihael Boranič, ki 
sta v svojih pozdravnih nago
nih poudarila, kako po
membna je za gasilce podpo- 
ra države in lokalne skupno- 
sti. Jubilante in ostale obisko-

delo podelila odlikovanje 1. 
stopnje. Gasilci pa so se seve
da najbolj razveselili novega 
sodobnega gasilskega vozila, 
s katerim bodo na terenu ob 
takšnih in drugačnih nesrečah 
lahko še bolj učinkoviti. Klju
če je poveljniku gasilcev Bo
risu Ureku predal predsednik 
GZ Brežice Boranič, z avto
mobilom pa bo upravljal 
tehnični vodja ekipe Vlado 
Straser. Nov avto je, kot se

brošuro z zgodovinskem pre
gledom delovanja društva 
skozi 80 let, na svečani seji 
pa so prisotne skozi zgodovi
no popeljali mladi gasilci s 
svojim kulturnim program. V 
nadaljevanju seje je predsed
nik PGD Bukošek Boris Po- 
ček pozdravil goste in napo
vedal cilje in želje, kijih imajo 
bukovški gasilci za prihodnje 
kratkoročno obdobje. To je 
nabava kombiniranega vozila

Predsednik GZ Brežice Mihael Boranič je predal ključe novega 
gasilskega vozila poveljniku PGD Kapele Borisu Ureku.

to spodobi, dobil tudi božji 
blagoslov, ki sta ga opravila 
dekan Milan Kšela ob po
moči brežiškega kaplana
Matjaža Rotarja.

V Bukošku si želijo 
kombi

Prostovoljni gasilci iz 
Bukoška, ki prav tako letos 
obeležuje 80-letnico delovan-

^rostovoljni gasilci iz Bukoška s 60-letnim stažem v družbi 
Sedanjega predsednika Borisa P očka

yalce je pozdravil tudi brežiški 
župan Ivan Molan, kije pov- 
edal, da se občina zaveda 
Pomembnosti prostovolj
cih gasilskih društev, zato se 
rudijo, da bi zagotovili sred- 

^tVa, ki jih gasilci nujno po
jmujejo za svoje delo pri re
zanju ljudi in njihovega
lrhetja.

Ob tej priložnosti so kapel
ici gasilci podelili tudi zah- 
ale in priznanja za sodelo- 
anje sosednjim in dvema 

Pobratenima gasilskima druš- 
voma ter še nekaterim dru- 

jhm društvom in posamezni
ci, ki so zaslužni za uspeš- 
o delo gasilskega društva,

ja, so preteklo nedeljo v ta 
namen pripravili svečano sejo, 
sicer pa bodo jubilej obeležili 
v soboto, 19. avgusta, ko 
praznujejo svoj krajevni praz
nik. Takrat bodo tudi izdali

za prevoz ljudi in obnova sta
rega dela gasilskega doma, 
predvsem povečanje večna
menske dvorane, saj je tudi 
tokratna prireditev pokazala, 
daje sedanja premajhna in da 
“poka po šivih”. Svečane seje 
so se udeležili tudi predsed
nik GZ Brežice Mihael Bo
ranič, tehnični sekretar Vin
ko Cvetkovič in župan Ivan 
Molan, ki so v svojih nago
vorih pravzaprav ponovili be
sede, ki sojih dan prej izrekli 
že v Kapelah, čestitali jubilan
tom, jim zaželeli uspešno delo 
najprej, župan pa, ki je tudi 
sam gasilec in skoraj njihov 
sosed, kot je dejal, zato še to
liko bolj pozna njihovo delo, 
jim je tudi v prihodnje oblju
bil pomoč in podporo. Man
jkal je le predsednik GZ Slo
venije Ory, kije bil v nedeljo 
kar na treh drugih koncih Slo
venije.

Ker doslej niso podeljevali 
priznanj, so tokrat pred zak
ljučkom svečane seje so pode
lili še priznanja za 20,30,40, 
50 in 60 let dela v gasilstvu, 
za sodelovanje so se zahvalili 
tudi sosednjim in pobratenim 
društvom ter ostalim zasluž
nim ustanovam in posamezni
kom, tudi sami pa so prejeli 
ob jubileju veliko voščil z žel
jami po uspešnem delu v pri
hodnje.

Jelica Koršič

tudi
titk,

sami so prejeli veliko čes- 
GZ Slovenije pa jim je 

vestno in požrtvovalno

Obnova Fakultete za 
logistiko

Krško - Fakulteta za logistiko na Hočevaijevem trgu v 
Krškem je začela lani delovati v prenovljenem pritličju in 
prvem nadstropju stare tehnične šole. Sedaj pa potekajo ob
novitvena dela na preostalem delu zgradbe. Vgrajujejo dvi
galo, kotlovnica bo preurejena na plinsko ogrevanje. Okto
bra bo stare in nove študente dočakala popolnoma obnovlje
na stavba z novim pročeljem, streho in požarnim stopniščem. 
Celotna obnova bo občino Krško stala 280 milijonov SIT.

Grajska nova oblačila
Sevnica - Spomladi naj bi na sevniškem gradu zaživela grajska kavarna. Čeprav 
je že vse dogovorjeno z najemnikom, pa bodo z odprtjem kavarne počakali do 
zaključka gradbenih del na gradu. Grad bo namreč dobil novo fasado.

V Uradnem listu je bil ob
javljen javni razpis za oddajo 
del obnove fasade sevniškega 
gradu. Razpisna dokumen
tacija je pripravljena in zain
teresirani ponudniki jo lahko 
dvignejo na občini. Interesenti 
bodo morali ponudbe oddati 
do petega septembra. Fasada 
naj bi stala 77,7 milijona SIT, 
od tega bo dobrih 26 mili
jonov prispevala država, kije 
dala soglasje k finančnemu 
pokritju obnove fasade sevniš
kega gradu. Obnova naj bi se 
začela v oktobru in bila za
ključena do konca novembra. 
V vmesnem času pa naj bi se 
urejala tudi grajska kavama v 
prostorih, kjer je danes infor
macijska pisarna.

Kot napovedujejo, pa se 
obeta še nekaj grajskega in 
sicer grajski med. Čebelarsko 
društvo Sevnica je pred časom 
ob Lutrovski kleti postavilo 
čebelnjak. Med, ki ga bodo 
točili, bo pakiran pod blagov
no znamko “Grajski med” in 
bo ob “Županovem vinu” slu
žil kot protokolarno darilo 
občine.

Občinska svetnica Breda 
Drenek Sotošek pa je že pred 
meseci predlagala, da bi se po
bočje grajskega hriba zasadi
lo z vinsko trto in tam pride
lovalo grajsko vino, ki bi bilo 
shranjeno v grajski kleti. Za 
to naj bi bil zainteresiran do
mačin Zdravko Mastnak. 
Pobuda svetnice do danes še

ni padla na plodna tla. Župan niso prišli oz. niso pripravili 
Janc odgovarja, da zato ne, elaborata zajiresničitev tega 
ker dlje od ideje predlagatelji projekta. N.Č.C.

Račani so praznovali
Raka - V sklopu praznovanja krajevnega praznika in prazni

ka sv. Lovrenca je Društvo vinogradnikov Raka pripravilo 
“Cvičkov večer”, ki pa se je pravzaprav začel že v petek 
popoldne z okroglo mizo na temo “Promocija in trženje našega 
posebneža cvička”. Sledil je kulturni program, v katerem so 
se predstavili gledališčniki s Senovega, ob tej priložnosti so 
predstavih tudi zbornik z naslovom “Vinogradništvo na raških 
gričih skozi čas” in na ogled postavili staro vinogradniško orod
je in kletarsko opremo, zvečer pa so imeli še vinogradniški 
“likof ’ z malico in ansamblom Srangaiji.

V soboto so svoj jubilej obeležili še lovci, ob prazniku KS 
so popoldne imeli svečano sejo, ko so razvili prapor in pode
lili priznanja, zvečer pa so se poveselili na lovski veselici. V 
nedeljo ob farnem žegnanju je mašo daroval dr. Franci 
Trstenjak, urednik Radia Ognjišče. J.K.

lesnina

akcija v mesecu avgustu:
• MLADINSKE SOBE ŽE OD 19.990 SIT 

• OB NAKUPU KUHINJE GORENJE, MARLES, SVEA 
IN POHIŠTVA ALPLES - GRATIS PREVOZ IN MONTAŽA

! DENAR VAM NUDIMO NAJVEČ
Samo Men/in - trgovina 

s pohištvom na Mostecu 
vam omogoča:

-NOVO -

ZA VSO POHIŠTVO MOŽEN KREDIT:
- PO POLOŽNICAH DO 500.000 SIT
- NA TRAJNIK DO 24 OBROKOV,
- TER S KARTICAMI DINERS IN AMERICAN 
AKCIJA VRTNIH GARNITUR IZ RATANA ŽE OD 29.990 SIT 
KUHINJA 2m ŽE OD 29.990 SIT

NAJBOLJŠI PLAČILNI POGOJI IN NAJVEČ 
POHIŠTVA NA ZALOGI

www.bolha.com/trgovina/mervin
Mostec 6, Dobova, tel.: +386 (0)7 49 92 400
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Marijino vnebovzetje “vzelo” 
nekaj duhovnikov

Posavje - Vsako leto ob Velikem šmarnu pride v župnijah do nekaterih “kadrovskih” menjav. To je čas, ko so 
iz najrazličnejših razlogov zamenjani nekateri župniki in kaplani.

Ni še minilo leto, ko je bila 
v cerkvi Sv. Nikolaja v Sev
nici velika slovesnost ob pri
hodu novega župnika Franca 
Brečka. Prejšnji župnik Ciril 
Slapšak je namreč odšel v 
Celje. Po letu dni Brečko za
pušča sevniško župnijo in od
haja za župnika v župnijo Ra
kovnik pri Ljubljani. Vzrok 
njegove menjave je izpraznje
no župnijsko mesto v Rakov
niku, ki ga je doslej zasedal 
Peter Štumf. Rim oz. papež 
je namreč Stumfa imenoval 
za novega pomožnega škofa 
v mariborski škofiji in po in
ternem dogovora salezijancev 
gaje v rakovniški župniji za
menjal Brečko. Iz Sevnice 
odhaja tudi kaplan Janko 
Ivančič, ki je prav tako sale
zijanec. Prevzel je župnijo 
Radenci.

Novi sevniški župnik je 
salezijanec Vinko Strucelj,

dosedanji župnik v Ankara- dekan videmske dekanije Mi- radi obtožbe spolnih napadov 
nu.Tudi novi sevniški kaplan lan Kšela razrešen župnijske- na osebe, mlajše od 15 let, v 
Boštjan Jamnik je salezija- ga upraviteljstva v Artičah in hišnem priporu v Mariboru

čaka na sojenje na Okrožnem 
sodišču Krško. Župnijski up
ravitelj v omenjenih župnijah 
je postal Janez Turinek, ki 
je bil doslej kaplan v Bresta
nici. Velike zasluge ima, da 
so pred njegovim odhodom v 
Brestanici za katoliško mladež 
zgradili igrišče in ga predali 
namenu. Na izpraznjeno kap
lansko mesto v Brestanici pri
haja Matej Dečman, kije bil 
doslej kaplan v Rogaški Sla
tini.

Do menjave je prišlo tudi 
na Veliki dolini. Dosedanji 
župnik Marko Burger seje 
odpovedal dosedanji župniji 
in bil imenovan za župnika v 
župnijo Krka. Na Veliko do

neč, prihaja pa iz Maribora, na Sromljah. To funkcijo je lino pa je iz ljubljanske nad- 
iz župnije Janeza Boška. kot dekan opravljal po odhodu škofije za župnika prišel An- 

S prvim avgustom je bil župnika Karlija Jošta, ki za- drej Rovšek. N.C.C.

Sevniški kaplan Boštjan Jamnik

Janez “nadomestil” 
Janeza

Artiče - Potem ko so sredi januarja letos v Artičah in 
na Sromljah ostali brez duhovnika in so ga za nedelj
ske maše ter za druge cerkvene obrede nadomeščali 
okoliški duhovniki in kaplani, so farani omenjenih dveh 
župnij 1. avgusta dobili novega duhovnika. Zdaj ju 
vodi Janez Turinek, dosedanji kaplan v Brestanici, ki 
je v obeh župnijah opravil nedeljsko bogoslužje že 
prvo avgustovsko nedeljo.

Novega župnika so v obeh nični šoli in imel to čast, da 
župnijah lepo sprejeli; na je pri svojem prvem poroč- 
Sromljah mu je v imenu kra- nem obredu, ki ga je opravil 
janov dobrodošlico zaželel kot mlad duhovnik, poročil 
Stanko Petan, v imenu pev- svojega očeta. Takrat mu je 
cev pa Angelca Bostele, za tudi malce hudomušno dejal: 
tem je bila slovesna maša. “Veš ata, do zdaj si ti pridigal 
Podobno je bilo v Artičah, meni, danes bom pa jaz tebi!” 
kjer so ga s pesmijo pričakali Sicer pa je naključje hotelo,

Franc Glogovšek je pozdravil novega župnika Janeza Turineka.

Trebeški drotarji, dobrodošli
co pa mu je izrekel nekdanji 
predsednik krajevne skupno
sti Franc Glogovšek. Med 
drugim je tudi omenil, da so 
se v začetku avgusta dostojno 
poslovili od prejšnjega župni
ka Karla Jošta in gospodinje 
Angele, ki sta za artiško žup
nijo skrbela 34 let.

Gospod Janez Turinek 
prihaja iz Šoštanja, je tretji od 
štirih otrok, vsi so fantje, že 
zgodaj je izgubil mamo, za 
duhovniški poklic seje odločil 
po končani srednji elektroteh-

da je pred 80 leti prišel v Za
vodnje pri Šoštanju mlad du
hovnik - tudi Janez, pisal se 
je Rožman in je bil doma iz 
Artič. Duhovniško službo je 
v tem kraju opravljal kar 54 
let. Tako so zdaj Artičani po 
toliko letih dobili “Janeza” 
nazaj, je spet malce v šali v 
svoji prvi nedeljski pridigi, ki 
je bila pravzaprav njegova 
predstavitev, dejal nov artiški 
in sromeljski župnijski upravi
telj Janez Turinek, ki upa, da 
se bo s svojimi farani dobro 
razumel. J.K.

Tuševo darilo
Otočec - Trgovska veriga Tuš že tretje leto vodi akci
jo obdarovanja družin z več rojenimi otroki hkrati. 
Običajno gre za dvojčke, rojevanje trojčkov je že 
prava redkost. S polletno zalogo pleničk so založili 
Kristjana in Marcela iz Otočca.

Doslej je bilo v Tuševi svetlolasi Kristjan, 6 minut 
akciji, ko družinam z dvojčki kasneje temnolasi Marcel in 
in trojčki poklonijo za pollet- končno odkril svoj spol. Pri 
ne potrebe Pampers pleničk, pregledih na ultrazvoku gaje

Kristjan in Marcel Kocjančič s starši

obdarjenih že 108 družin. V 
Posavju sta bili izbrani druži
ni iz Cerkelj ob Krki in Seno
vega, tokratna nagrajenca pa 
sta tri in pol mesečna dvojčka 
Kristjan in Marcel Kocjan
čič iz Starin pri Otočcu. Na 
svet sta privekala na veliko
nočno soboto in v hišo prine
sla neizmerno radost. 26- let
na mamica Mateja je pred od
hodom v novomeško porod
nišnico z možem Janezom še 
odigrala pet partij namiznega 
tenisa. “Porod je trajal štiri 
ure. Prvi je pokukal na svet

namreč venomer “skrival” s 
položajem telesca”, je povedal 
očka, ki je spremljal rojstvo.

Starša Tuševe akcije obda
rovanja takšnih družin nista 
poznala, dokler nista prejela 
obvestila, da za pol leta ne bo 
stroškov s plenicami.

Trgovska veriga Tuš je med 
največjimi donatorji v dobro 
otrok; omogoča jim letovan
je, z računalniki opremlja šole 
in knjižnice ter z igrali vrtce. 
Z darilnimi paketi pleničk pa 
usmerjajo pozornost na potre
bo po večji rodnosti. B.D.

cJJakocite
07/49-91-250

2^(1 močnike je cenejši!

poročili so se ...

rojstva v porodnišnici brežice

Na praznični torek smo v brežiški porodnišnici “ujeli” celo 
mlado družinico - pri mamici Jožici Debelak in dan prej rojeni 
hčerkici je bil na obisku ati Bojan Kene. Ljubeče je gledal 
svoje dekleti in najbrž že razmišljal, kako lepo bo, ko bosta 
doma. Nina, tako sta ji Jožica in Bojan dala ime, je na ta svet 
prišla enajst dni kasneje, kot sta jo pričakovali, sta pa vedela, 
da bosta dobila punčko. Ob porodu je tehtala 3200 g in meri
la 54 cm, in če bo tako rasla še naprej, bo lahko manekenka- 
Jožica je povedala, da se je za brežiško porodnišnico odločila, 
ker je o njej slišala same dobre reči in res je bil porod zelo lep< 
se spominja mlada mamica.

Rojstva od 1. do 15. avgusta 2006
Deklice so rodile: Natalija Arh iz Žadovinka, Natalij3 

Kežman Jovanovič iz Loč, Jožica Kene iz Podgoija pri Pišecah, 
Monika Maček s Senovega, Mateja Rožman iz Podvinja, Svet' 
lana Dvorančič iz Spodnjega Starega Grada, Davorka Dirn' 
bek iz Krškega, Mojca Glogovšek z Zgornjega Obreža, Moj' 
ca Kučič iz Zgornje Pohance, Metka Fabjančič s Senoveg3’ 
Mateja Novak z Rake, Jožica Debelak iz Kozjega in Nataš3 
Mlakar iz Krškega. ^

Dečke so rodile: Urška Kolenc iz Brezovske Gore, Marij3 
Antolovič z Bizeljskega, Jožica Pavlin iz Leskovca pri Krškeh1’ 
Metka Dobrina s Plesa, Maja Oštir iz Kraške vasi in Mojc3 
Pavlič iz Sevnice.

Jože Strnad in Mateja Mešiček sta se spoznala pred petimi 
leti na veselici na Pokleku, kjer sta si zdaj s svojo družino 
ustvarila dom. Joe, kakor ga kličejo, je bil doma v Sevnici, 
Mateja pa na Blanci in tako na zmenke nista imela daleč. 
Kmalu sta spoznala, da sta si usojena, zato sta si ustvarila 
družino. Najprej se jima je rodila Staša, ki sedaj šteje tri 
leta, nato pa še Neža, ki je dopolnila eno leto.
Poroka je bil dan njunih sanj. Starši, priče in sorodniki so se 
potrudili, da je bilo vsem lepo. Poročila sta se na gradu v 
Sevnici, kjerju je pričakala godba Blanški vinogradniki, cerkve
ni del poroke pa je bil v cerkvi Sv. Nikolaja v Sevnici, kjer so 
obred popestrili mladi pevci iz Stranj. Nato so se ob zvokih 
ansambla Jasmin veselili na Turistični kmetiji Klenovšek-Gro- 
belnik. In tako sta Joe in Mateja v družbi svojih najbližjih, 
ožarjena z lepoto ljubezni, preživela svoj poročni dan.

Sevnica
5. avgusta so se na sevniškem gradu poročili Jože Str

nad in Mateja Mešiček, oba s Pokleka nad Blanco, ter 
Damjan Šumak in Nina Majcen, oba iz Brestanice.

V skladu z Zakonom o varstvu osebnih podatkov objav
ljamo le imena mladoporočencev, ki so z javno objavo 
soglašali.
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9. državno prvenstvo harmonikark z diatonično harmoniko

Dekleta so raztegnila meh
Brestanica - V gradu Rajhenburg je v soboto potekalo 9. državno prvenstvo harmonikark z diatonično 
harmoniko, kjer so med udeleženkami izbrali bronaste, srebrne in zlate, državno prvakinjo in 
najprikupnejšo med harmonikarkami.

V organizaciji Turistične je zgodilo že 9. državno pr- 
agencije BooM iz Krškega, venstvo harmonikark z diato- 
Turističnega društva Brestani- nično harmoniko. Slabo vre
ča ter Radia Sevnica, Radia meje onemogočilo, da bi bila 
Veseljak in Radia Brežice se prireditev na grajskem dvoriš-

Zlate harmonikarke Jožica Hočevar, Tadeja Kušar, Katja Lužar 
in državna prvakinja Teja Ljubič

Vroča prireditev se 
je ohladila

Sevnica - Na gradu je potekala že četrta prireditev 
Grand Rock Sevnica. Zaradi dežja je bila okrnje
na, saj je festival glasbe potekal le en dan.

Organizatoija prireditve Grand rock Sevnica Mladinski svet 
občine ter sevniški študentski klub - za njima kot financer stoji 
novi zavod KŠTM, sta letos poskrbela za izdatno reklamo, saj 
praktično ni bilo kraja v Sloveniji, kamor ne bi segel glas o 
naj večjem posavskem rock festivalu, ki je bil načrtovan za petek 
in soboto.

Toda organizatorjem je velike načrte o dvodnevnem festivalu 
z dvanajstimi glasbenimi skupinami pokvaril dež, zato so se že v 
petek odločili, da prvi dan festivala odpade. O tem so preko 
medijev obvestili javnost, a obvestilo o preklicu prvega dne pri
reditve ni doseglo vseh uporabnikov. Tako je v petek popoldne v 
Sevnico že prihajala mladež s šotori in spalnimi vrečami. Orga- 
nizatoiji so namreč ponujali brezplačno kampiranje pod gradom. 
Vsi tisti mladi, ki so imeli v planu, da se bodo v petek zvečer in 
ponoči zabavali, so to tudi storili, ne glede na to, če festival bo ali 
ne. Vsi lokali po mestu so bili nabito polni.

V soboto seje vreme razjasnilo, na plan so prišli vsi tisti iz 
prejšnje noči, tem pa so se pridružile še nove trume mladih. Po 
mestu so organizirano hrumeli “bajkerji”, ki jih je povabil orga
nizator. Posamezne plohe niso zmotile obiskovalcev, ki so se 
zgrnili na sevniški grad. Prisluhnili so lahko nastopom številnih 
skupin, med njimi je nastopila znana skupina Laibach. Žal so bili 
prikrajšani za nekatere skupine, kot so Dan D, Elvis Jackson in 
nekatere druge, ki so bile predvidene za prvi festivalski večer.

Festival Grandrock Sevnica je takoorganizacijskokotfinančno 
zahteven zalogaj, zato direktorica KŠTM Petra Pozderec ugo
tavlja, da ga bo potrebno nekoliko izpopolniti in predvsem dopolni
ti spremljajoče aktivnosti. Poleg tega pa bi morah v prihodnje 
razmišljati o zavarovanju prireditve v primem dežja Tako pa 
prireditev ni bila zavarovana in vsi stroški izpada bremenijo or- 
ganizatoije. N.Č.C.

Organizatorji festivala so imeli težave z vremenom 
tudi lani. Koncert je bil organiziran 20. in 21. avgusta, ko 
je silno neuije zajelo Posavje in mladi zabavljači, ki so 
ponoči odhajali z gradu, zaradi zaprtih cest in železniške 
proge niso imeli nobene možnosti za povratek.

ču, kjer bi jo lahko spremlja
lo še večje število gledalcev 
in poslušalcev, zato so jo iz
vedli v eni od grajskih soban, 
nekaj obiskovalcev pa je razo
čaranih odšlo domov, saj niso 
mogli priti do prizorišča.

Letošnjega tekmovanja se 
je udeležilo 22 harmonikark, 
med njimi so bile tudi štiri 
Posavke. Nastop je z ocenje
valnimi listi budno spremlja
la strokovna komisija, v kate
ri sta sedela že stara znanca

skladbo, ki je primerna za nje
govo raven znanja in jo zmore 
obvladati. Komisija je letos 
podelila devet bronastih, tri 
srebrne in štiri zlate medalje, 
ostale tekmovalke so prejele 
priznanja, naziv državne prva
kinje pa je od lanskega leta ub
ranila Teja Ljubič iz Obrova 
pri Sežani. Poleg Teje so zlate 
medalje osvojile še Jožica 
Hočevar s Studenca, Katja 
Lužar iz Loke pri Zidanem 
Mostu in Tadeja Kušar iz

Veronika Podgrajšek - najprikupnejša harmonikarka po izbo
ru občinstva

Matevž Završnik in Slavko 
Rauch, ter TV-voditeljica 
Smilja Baranja, ki je občin
stvo na koncu seznanila z re
zultati tekmovanja. Še prej pa 
je v pojasnilu povedala, da 
komisija ocenjuje, daje tek
movanje po kakovosti na višji 
ravni od lanskega, da komisi
ja ocenjuje celovit nastop in 
daje skladba dobro izvedena 
takrat, ko zadovolji vse zah
tevane parametre. Apelirala 
pa je tudi na glasbene učitelje 
in mentorje, naj bodo še bolj 
pozorni pri izboru skladb; po 
mnenju komisije je namreč 
pomembno, da učenec igra

Šmartnega v Rožni dolini. 
Med dobitnicami srebne me
dalje je bila Tanja Župane, 
med bronastimi Janja Kožar, 
obe sta Senovčanki, Andreja 
Turk iz Krškega pa je za svoj 
nastop prejela priznanje.

Vsako leto na omenjenem 
tekmovanju izberejo tudi naj
prikupnejšo harmonikarko; po 
treh letih za povrstjo, ko je ta 
naslov po izboru občinstva os
vojila Janja Kožar s Senove
ga, so letos navijači iz Zreč 
poskrbeli, daje tokrat najpri
kupnejša njihova-komaj 12- 
letna harmonikarka Veronika 
Podgrajšek. J.K.

Nemci bodo vrnili obisk
Artiče - Folklorna skupina KUD Oton Župančič je 

letos sodelovala na Mednarodnem folklornem festivalu v 
Schwalenbergu na severu Nemčije. V družbi 12 folklornih 
skupin s Tajske, iz Dominikanske republike, več evropskih 
držav in petih domačih skupin je sodelovala na velikih paradah 
po ulicah starodavnega mesta ter na treh celovečernih nastopih 
vseh skupin na velikem odprtem prizorišču pod mogočnim 
gradom Šchwalenberg. Spoznali so številne nove prijatelje, 
videli plese in običaje dragih narodov ter izmenjali naslove, 
vse prisotne pa so naši godci navdušili s slovensko glasbo. 
Artičani upajo, da bo folklorna skupina - gostiteljica festiva
la - Trachtengilde Schwalenberg gostovala v Sloveniji pri
hodnje leto na folklornem festivalu Slofolk. Z.D.

Artiški folkloristi v Nemčiji

MfiPOVEDl
Prireditve
19. avgust

Bukošek - krajevni praznik in praznovanje 80-letnice 
gasilstva; pričetek ob 17. uri, ob 17.45 prikaz starodobnega 
gašenja, ob 17.55 skok padalcev, ob 18. uri gasilske igre za 
memorialni pokal Jerneja Molana, zvečer zabava z ansamb
lom Sijaj

Šentjernej - tekmovanje harmonikarjev v starosti do 
30 let, ob 13. uri, sejemski prostor

Brežice - koncert Petra Dimbeka in predstavitev debitant
skega avtorskega albuma “Vox populi”, ob 21.30, park pri 
mladinskem centra

Sevnica - festival elektronske glasbe “Atrium Night 2006 
- King rocks the Castle, ob 21. uri, grad
20. avgust

Sevnica - pohod po sevniški planinski poti - poti Lojzeta 
Motoreta, start ob 7. uri, avtobusna postaja

Šentjernej - tekmovanje harmonikarjev v starosti nad 
30 let, ob 1L uri, sejemski prostor
21. avgust

Šentjernej - dobrodelni koncert, ob 20. uri, prireditveni 
prostor pred občinsko stavbo
24. avgust

Sevnica - koncert “Beneških fantov” in nastop humo
rista Marjana Robleka - Matevža, ob 20.30, grad
25. avgust

Brežice - koncert zasedbe KUD GAS, ob 21. uri, park 
pri mladinskem centru

Razbor pod Lisco - koncert skupine Brina, ob 21. uri, 
kulturni dom
26. avgust

Šentjernej - Jernejevo 2006, športno zabavne priredit
ve skozi ves dan s kuhanjem županovega golaža, povorko, 
zabava z ansamblom Ptujskih 5, ob polnoči ognjemet
27. avgust

Sevnica - kolesarska dirka za šest starostnih kategorij 
“Skok na Lisco”, start ob 10. uri, Glavni trg

Kultura
24. avgust

Sevnica-odprtje razstave 8. KreART-a, ob 19. uri, grad
26. avgust

Lisca - srečanje s skupino “Feik orkestra” in gostom 
Feom Volaričem; ob 20. uri, Tončkov dom

Ogled galerij
Brezje pri Veliki Dolini - ogled etnološko-vinogradniške 

zbirke pod imenom “Vogrinov hram”, ob nedeljah med 
15. in 20. uro

Kostanjevica na Krki - razstava “Oseminštirideset- 
kratokolisveta” avtorja Boštjana Drinovca, vsak dan od 9. 
do 18. ure razen ponedeljka, v lapidariju galerije

Kostanjevica na Krki - razstava “Solze”, avtoija Silvana 
Omerzuja, vsak dan od 9. do 18. ure, razen ponedeljka

Kostanjevica na Krki - bienalna razstava “Pogled 4: 
risba v kontekstu”, svoja dela razstavlja 21 avtorjev, vsak 
dan od 9. do 18. ure, razen ponedeljka, v Lamutovem likov
nem salonu (na ogled do 27. avgusta)

Sevnica - razstava “Hommage ipusi” avtorja Rudija Sto
parja, v Lekosovi galeriji Ana

Sevnica - stalne razstave in dela, ki so nastala na letošnji 
likovni koloniji Arspekta, ogled vsak dan med 9. in 14. 
uro, ob sobotah med 10. in 12. uro, skupine po dogovora 
na GSM 051-348-193, grad (na ogled do 18. avgusta)

Črne pri Brežicah - razstava del otroške likovne kolonije, 
prihod najavite na tel. št. 040-428-783, na ogled vsak dan

Brestanica - stalne zbirke in razstava slik Marjete 
Klemen Maurovič, grad Rajhenburg, od torka do petka med
9. in 15. ure, ob sobotah in nedeljah med 11. in 15. uro

Brežice - stalne muzejske zbirke in postave, med ted
nom od 8. do 14.30, ob sobotah in nedeljah ter praznikih 
od 10. do 14. ure, Posavski muzej

Podsreda - razstava “Meščan na gradu”, kije nastala iz 
zapuščine Ivana Hribarja, vsak dan razen ponedeljka od
10. do 18. ure, grad

Podsreda - razstava “Iz starega v novo - arhitekturne 
zasnove novih hiš na podeželju savinjsko-kozjanske regije, 
vsak dan razen ponedeljka od 10. do 16. ure, Slovensko- 
bavarskahiša

Krško - razstava risb in slik uporabnikov Varstveno- 
delovnega centra Krško-Leskovec, ki so jih ustvarili pod 
mentorstvom strokovnega sodelavca Uroša Srpčiča, vsak 
delovni dan, zdravstveni dom
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40-letnica sevniških pohodnih taborov
v

Šotor dom, spalna vreča postelja
Slatna pri Ratečah - Planinsko društvo Lisca Sevnica je pred leti dobilo v najem staro karavlo v Ratečah na 
Gorenjskem. Preuredilo jo je v planinsko zavetišče Slatna, kjer vsako leto potekajo planinski tabori. Letos so 
uspešno izpeljali že osnovnošolski in cici tabor, pohvalijo pa se lahko tudi s pohodnimi tabori, za katere je 
pred 40 leti dal idejo Lojze Motore. Okrogli jubilej so obeležili pri planinskem zavetišču Slatna.

Foto .-Vinko Šeško

Sevniški planinci so se - uniformirani za to priložnost - množično zbrali na Slatni in prisluhnili 
tudi pevski skupini Encijan, ki deluje v okviru planinskega društva.

Pohodništvo, športna in 
rekreativna dejavnost, ki te
melji na hoji, pomeni tudi 
spoznavanje naravnega okol
ja ter aktivno doživljanje kul- 
turno-etnološkega bogastva 
pokrajine, na vnaprej dolo
čeni, urejeni in označeni poti. 
Planinski tabori pa so krona 
pohodništva in vrhunec dejav
nosti v društvu.

Planinski tabori imajo zelo 
bogato tradicijo in so pove
zani z začetki organiziranega 
planinstva pri nas. Na Vogr
skem - denimo - so organi
zirali tabor že leta 1925 in 
zaradi težav s fašistično po
licijo je bil tabor organiziran 
na skrivaj, tako kot je bila tudi 
večina izletov izvedenih v ile
gali. Tudi drugod po Sloveniji 
so potekali planinski tabori, 
predvsem v kočah. Danes je

v okviru Planinske zveze Slo
venije letno organiziranih 
okoli sto različnih letnih in

zimskih planinskih taborov. 
Med organizatorji taborov na 
Slovenskem pomembno vlo
go igra Planinsko društvo 
Lisca Sevnica, saj organizira 
celo paleto najrazličnejših 
taborov. 40. leto zapored or
ganizira tudi pohodni tabor.

Prvi sevniški pohodni tabor 
leta 1966je bil organiziran v 
Avstriji, Švici in Italiji. Or
ganizirano potovati iz socia
lizma nazaj v kapitalizem ni 
bil mačji kašelj, pravijo ude
leženci prvega pohodnega 
tabora po Evropi Lojze An- 
zelc, Vinko Šeško, Vojko 
Dvojmoč, Ivan Veber, An
dreja Flajs in Tone Zgonec, 
ki so se udeležili tudi tokratne
ga slavja na Gorenjskem.

Razvoj pohodnih planin
skih taborov so narekovali 
zvedavost planincev, poznan
stva, predvsem pa ljubezen do 
gora in druženja. Sevniški

planinci so prepotovali Evro
po - od Mont Blanca do Olim
pa, od Nordkapa do Snežke. V 
teh taborih ležijo zametki tudi 
vseh ostalih šestih taborov, ki 
jih društvo organizira letno. 
Kot pravi predsednik društva 
Jože Prah pa brez posamez
nikov, vodnikov, predvsem pa 
brez prostovoljnosti pri orga
nizaciji pestre taborniške de
javnosti ne gre, zato se je v 
Slatni zahvalil vsem, ki po 
svojih močeh prispevajo k raz
voju sevniškega taborništva. 
Se posebej pa je izpostavil in 
se zahvalil dvema vodnikoma 
- Vinku Šešku in Lojzetu 
Anzelcu, ki sta organizirala in 
vodila dve tretjini taborov. 
Podelil jima je stari derezi s 
posvetilom in priznal, da brez 
njiju sevniški tabori ne bi bili 
to, kar so.

Nada Černič Cvetanovski

Foto:Vinko Šeško

Vinko Šeško, Ivan Veber, Lojze Anzelc, Andreja Flajs, Tone 
Zgonec in Vojko Dvojmoč so se udeležili prvega pohodnega 
tabora leta 1966 in tudi 40. obletnice taborov na Slatni.

Posavska alpinistka 
v Himalaji

Krško - Vrhunska alpinistka Aleksandra Voglar iz Posavskega alpinističnega kluba je z devetčlansko sloven
sko odpravo odpotovala v pakistanski del Himalaje. V okviru odprave bo popolnoma samostojno delovala 
tričlanska ženska naveza.

Poleg Voglarjeve bosta v za plezanje bo štiri tedne, os- 
njej še Tanja Grmovšek iz talo vzame dolga pot in pri- 
Alpinističnega odseka Kozj ak prava baznega tabora, 
in Tina Di Batista iz Alpi- Zenska naveza ima za cilj 
nističnega kluba Ljubljana preplezati več težavnih smeri 
Matica. Celotna odprava s šes- v skupini Trango v hitrem alp- 
timi moškimi člani vred se je skem slogu in čim več prosto, 
odpravila v himalajske stene Cilji bodo prilagojeni vremen- 
skupine Trango stolpov za skim razmeram. Gre za smeri 
dober mesec, saj je povratek v stenah pet in šesttisočakov. 
načrtovan 17. septembra. Časa 33-letna Aleksandra Vog-

Skupina Trango

Aleksandra Voglar
lar je z alpinizmom zasvoje- nije. Pakistan bo njena peta 
na že 17 let. V Posavskem al- odprava v gorstva na drugih 
pinističnem klubu deluje kot celinah in prva dolga pot po 
inštruktorica. Za seboj ima rojstvu sinka pred tremi leti. 
več kot 350 daljših alpinistič- Pravi, daje kondicijsko v pol
nih smeri, prednjačijo pa ni formi, 
vzponi po kopni skali težav- Za takšno odpravo so po- 
nosti do 7a. Od leta 1997 je trebne vsaj enoletne priprave, 
kategorizirana športnica pri zbrati pa je potrebno tudi pre- 
Olimpijskem komiteju Slove- cej denarja. B.D.

Veselo snidenje 
Malenskovih

Log pri Sevnici - Pod kozolcem toplarjem na Logu, ki 
ga je pred leti postavil gospodar Martin Novšak, se je 
zbralo njegovo bližnje in daljnje sorodstvo. Zbral se 
je rod družine Matije Novšaka oz. Malenskovi z Loga.

Pri Novšakovih na Logu 
so imeli od nekdaj “maln”; 
mlin torej. Zato so se imeno
vali Malenskovi z Loga. A 
čeprav so imeli mlin, so naj
večkrat jedli črn kruh. Le za 
praznike je bil boljši, se spo
minja Tone Novšak z Loga. 
“Čisto ta boljšo, belo moko, 
so mama dajali Kmetičevi 
Ani in ona je delala rezance 
za salezijance.”

Rod družine Matije Nov
šaka izhaja iz hiše Novšako
vih s Preske. Po smrti prvega 
moža Marije Kos je na Log

nju recitirala pesem Moji raj- 
ni mamici in je vsa dvorana ! 
jokala z njo.

Mlajši rod se spominja 
kmečkih opravil, žetve, koš- j 
nje, mlačve in drugega trde
ga dela, ki pa j e bil vedno po
vezan z dobro voljo, s šalami 
in priložnostnimi domislica
mi. Danes se nekomu zdi ne
navadno, da so morali otroci 
po njivi pobirati žitno klasje, 
da ni šlo v nič, pa v ranem 
jutru nositi koscem pijačo in 
malico. Kot pravi Silvo Nov
šak, kije ostal na Malensko-

Gostitelj Martin Novšak, sicer direktor Gen energije, v pogovoru 
s sorodnico Angelo Klanjšek iz Buenos Airesa. Klanjškova je v 
izborni slovenščini nanizala nekaj spominov na mladost v Slo- 
veniji. Je namreč učiteljica slovenščine v tamkajšnji slovenski šoli.

prišel njen drugi mož Matija vi domačiji, pa vse ni bilo le 
Novšak. Rodili so se jima trije delo, saj so se kot otroci lah- 
otroci. Matija je ostal na do- ko tudi igrah. Navdušila pa ga 
mu, prevzel mlin, posestvo in je tudi očetova poteza, ki je 
domačijo. Poročil seje z Ano bil strog in garaški človek, ko 
Simeršek in povila sta devet si je za svetovno nogometno 
otrok, ki so se raztepli na vse prvenstvo leta 1978 kupil 
konce sveta, nekateri pa so televizor, 
ostali v domačih krajih. V pri- Več kot sto zbranih iz rod- 
ložnostnem zborniku, ki so ga bine Malenskovih, ki so pri-

Pod kozolcem toplarjem na Logu se je zbralo več kot 100 ljudi 
iz družine Novšak.
Malenskovi izdali ob tej pri
ložnosti, se omenjeni otroci in 
njihovi potomci spominjajo 
domačije in svojega življenja 
na Logu. Tako ima Anica, ki 
je bila sedmi otrok v družini, 
grenke spomine na mladost, 
ki jo je preživljala v lagru. 
Želela sije, da bi postala šivil
ja, a se ji želja ni izpolnila. 
Nato jo je pot zanesla v Ka
nado, kjer seje poročila in se 
šele po dvajsetih letihvprvič 
vrnila domov. Jožefa Želez
nik, najmlajša v družini Nov
šak, se spominja, kako so zgo
daj ostali brez matere in kako 
je ob materinskem dnevu v 
Slomškovem domu vBošta-

šli iz vse Slovenije pa iz Ka
nade in Argentine, seje tisto 
popoldne, ko je zunaj divjalo 
neuije, na novo spoznavalo in 
obujalo spomine na čase, ki 
jih že davno ni več; ko so ob 
potokih še mleli mlini, ko s o 
se kosci na večer s pesmijo na 
ustih in koso čez ramo vračali 
s košenic, ko ni bilo računal
nikov in televizije in seje Čas 
meril drugače. Bilo je težko, 
a bilo je več človeške bližino 
in topline. Zavoljo tega in tu
di zavoljo spominov se bodo 
Malenskovi - nekoč davno 2 
Loga, danes z vsega sveta - 
srečevali.

Nada Černič Cvetanovsk
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L za mlade... jr moda

Poletje v parku
Brežice - Za dobrodošlico v lahkotno in brezbrižno 

poletje je Mladinski center Brežice tudi letos organizi
ral sklop brezplačnih prireditev in dogodkov pod skup
nim imenom “Poletje v parku”. Prireditve so zamiš
ljene kot lahkotna zabava pod krošnjami dreves gra
jskega parka pri Mladinskem centru Brežice.

Čeprav že pregovorno v pravzaprav je. Tudi to priredi- 
poletnih mesecih ulice opusti- tev je zmotilo vreme, kljub 
jo in se redni obiskovalci pre- vsemu pa so organizatorji z 
puščajo morskim užitkom in obiskom letošnjih julijskih 
dopustu, so za vse, ki v toplih prireditev zadovoljni, 
večerih iščejo senco in hlad, V okviru “Poletja v parku” 
na terasi pri grajskemu parku pa se je ena od prireditev že 
v Brežicah poskrbeli, da si v zgodila tudi v avgusta, dve pa

KUTGAS

juliju ogledajo novo razstavo, 
prisluhnejo trem koncertom in 
se nasmejejo Stand up come- 
dy klubu iz Maribora.

Na otvoritvenem dogodku 
se jejpredstavila “nadrealistič
na” Spela Gumzej s svojo sli
karsko razstavo, ki je tudi 
svojevrsten vpogled v njeno 
desetletno likovno ustvarjan
je. Isti večer pred koncertom 
vedno izvirnih in drugačnih 
Dolenjcev “Od Franclna mož
gani” pa se je predstavila tudi 
skupina ognjenih navdušen
cev Kulturnega društva Krs
nik, ki so z glasbo, plesom in 
ognjenimi pripomočki prire
dili pravo ognjeno predstavo.

V naslednjem vikendu so se 
predstavili Bluesteam, pravi 
ljubitelji in poznavalci te zvr
sti. Po uspešni evakuaciji iz 
parka in selitvi v klubske pros
tore zaradi dežja so mojstrsko 
“odbluesili” dvourni koncert.

se še bosta, in sicer so 12. av
gusta organizirali “Imaginary 
day” v slovensko-avstralski 
jazz navezi. Duet je ponudil 
repertoar jazz klasikov in 
ščepec “ležernega” rocka. S 
Kate Hosking iz Melbourna, 
ki trenutno živi in ustvarja v 
Sloveniji, seje predstavil Ta
dej Košir, ki študira jazz ki
taro v Celovcu in poučuje ki
taro na glasbeni šoli Muzika- 
viva. V soboto, 19. avgusta, 
bo ob 21.30 nastopil Peter 
Dirnbek, domačin, ki je znan 
tudi kot zabavljač v vsesloven
ski protialkoholni kampanji, 
tokrat pa bo predstavil, kaj je 
skupaj s sodelavci ustvarjal 
pretekli dve leti. Gre za zelo 
dolgo napovedovani debi
tantski avtorski album “Vox 
populi”, ki pa je, kot zatrjuje, 
zdaj res, tik pred izdajo. V isti 
akustični zasedbi bo sredi sep
tembra na povabilo Zorana

Peter Dirnbek
Sredi julija so obiskovalci 
namesto napovedanih As 
°ruxas Fatais s Hrvaške, ki so 
2aradi službenih obveznosti 
Prestavile koncert na jesenski 
cas, lahko prisluhnili pevki 
^ni Bezjak in kitaristu Ma- 
*'iu Babojeliču. Zadnja ju
rska prireditev je bila vizual

no humorne narave. Predsta- 
vil se je prvi pravi Stand up 
comedy klub iz Maribora. S 
|remi točkami so dali pokusi- 
1> kaj “stand up” komedija

Predina nastopil na tradicio
nalnem koncertu “Globoka 
grla” v Ljubljanskih Križan
kah. Tudi zadnji petek v av
gustu bo ob 21. uri nastopila 
mnogočlanska domača zased
ba - KUT GAS, ki bo s sou
lom, funkyjem in bluesom v 
živo predstavila svoje razkošje 
glasov, inštrumentov in re
pertoarja. Z omenjeno prire
ditvijo se bodo poslovili od 
“Poletja v parku” in se pripra
vili na hladnejše dni.

Bivak za mlade
Senovo - V prostorih nekdanjega lokala Oaza na Seno
vem nastaja Mladinska točka, ki so jo mladi poimeno
vali Bivak. Ureditvena dela bodo zaključena sredi me
seca, odprtje točke pa bo septembra.

Letos teče zadnje leto finan
ciranja projekta Multimedijski 
center Posavja, katerega nosi
lec je Mladinski center Krško. 
Slednji je izdelal program post
avitve mladinskih točk raz
ličnih tipov po občini, upošte
vajoč število prebivalcev in pro
storskih možnostih na pred
videnih lokacijah. Mreža mla
dinskih točk naj bi se v celoti 
vzpostavila do leta 2010, del 
sredstev za njegovo realizacijo 
pa bo zagotovila občina. ■ 

Prva od mladinskih točk iz 
nove mreže bo na Senovem, 
kjer so mladi dobili na razpo
lago 110 m2 lepo urejenega 
prostora, v katerem bodo naš
la zavetišče tudi tamkajšnja

društva mladih. Obnova loka
la Oaza, povezanega z nek
danjo trgovino Hartman ter 
namestitev računalniške opre
me je ovrednotena na 11 mili
jonov SIT. Od tega je 7,8 mi
lijona SIT prispevala krška 
občina, razliko pa Mladinski 
center Krško. Mladi Senovča- 
ni in nekateri obrtniki so dali 
svoj prispevek pri urejanju 
prostorov z brezplačnim delom 
oziroma bistveno cenejšimi 
storitvami.

Nove mladinske točke se 
veselijo tudi v svetu krajevne 
skupnosti, kjer so leta poslušati 
očitke mladih, da na Senovem 
nimajo prostora za svoje de
lovanje. B.D.

Annpolis
James Franco v Annapolisu nasto

pa v vznemirljivi zgodbi v vlogi mla
dega moža, ki seje boril, da bi preživel 
izjemno naporno usposabljanje na eni 
izmed najbolj zahtevnih vojnih aka
demij na svetu. Jake Huard (James 
Franco), navaden mladenič iz delavske 
četrti, proti vsem pričakovanjem 
uresniči svoje sanje, ko ga sprejmejo 
na elitni mornariški akademiji Anna- 
polis. Toda na poti do oficirskega po
klica bo moral dokazati, daje vreden več kot stoletna tradicija, 
ki temelji na strogi disciplini in odliki. Da bi mu uspelo, se bo 
moral soočiti z neusmiljenim nasprotnikom, poročnikom Co- 
leom (Tyrese Gibson).

Usodna prevara
To je vznemirljiv triler, v katerem 

nastopajo imenitni Clive Ovven, Jen- 
nifer Aniston in Vincent Cassel, ki vas 
bo od same napetosti priklenil na stol 
vse do konca. Naključno srečanje med 
Charlesom (Clive Owen) in Lucindo 
(Jennifer Aniston) se postopno spre
meni v neustavljivo strast. Toda nena
doma se v njunem življenju pojavi 
nasilen neznanec (Vincent Cassel). 
Charles in Lucinda se tako znajdeta v 

brezizhodni igri izsiljevanja, ki ju prisili v grozljiv boj za 
preživetje. Film je posnet po uspešnem romanu Jamesa Siegela.

Prvinski nagon 2
Uglednega in uspešnega london

skega psihiatra dr. Michaela Glassa 
detektiv Roy Washbum prosi, naj oceni 
lepo in zanimivo ameriško pisateljico 
Catherine Tramell (Stone), povezano 
z umorom slavnega nogometaša, in 
njegov svet se obme na glavo. Med 
njima se iskri od privlačnosti, a ko 
ljudje okrog njega umirajo, se med 
njima začne usodna bitka. Erotični tri
ler razkriva, kaj se zgodi, ko se razkr
ije temna stran človeške narave. Je inteligentna, zapeljiva in 
manipulativna gdč. Tramell končno našla nekoga, ki ji je kos?

Rubriko je pripravila: 
VIDEOTEKA STUDIO & NELI pri vodovodnem stolpu v Brežicah

Končno gremo naprej, k 
modi jezen/zima 2006/07! 
Vedno znova ponavljam, da 
modni svet nikoli ne počiva; 
ko mi čakamo na nove 
kolekcije, modni ustvarjalci 
že ustvarjajo za naslednje se
zone. Modni radovedneži pa 
samo čakamo, kdaj bo kaj 
novega in hvala Bogu, moda 
nikoli ne počiva. Daleč od 
tega, da se želimo posloviti 
od poletja, morda nabavimo 
še kakšno krpico z raz
prodaj, potem pa se bomo 
lahko končno posvetili 
novim kolekcijam, se pri
pravili na nove sloge, bar
ve, materiale, malce zamen
jati oblekice v garderobnih 
omarah in modna duša bo 
na svojem mestu.

Pa začnimo! Barve: tila v 
slogu osemdesetih let, v 
vseh mogočih odtenkih, to
da previdno, barva ni pri
merna za svetlopolte. Mod
na bo tudi rdeča in končno 
se vrača siva! Nikakor to ni 
barva za sive miške - če je v 
dobri kombinaciji, je lahko 
zelo privlačna. Kombinira
na s črno, z malce bele, ali 
pa v kombinaciji obeh barv! 
Geometrični vzorci v črno 
beli kombinaciji bodo še 
vedno iskana modna stvar. 
Kaj pa modni dodatki? Ve
like torbe bodo lahko pred
nost ati pa slabost. Vse spra
viš vanjo, vendar v njej ni
koli nič ne najdeš. Še naprej 
bodo v modi široki pasovi 
in pletene kape. Omenimo 
tudi nekaj materialov in si
cer toplo krzno, da nas ne 

bo zeblo. Nosili se bodo pleteni puloverji, ekstravagantno 
usnje in novost - perje.

To je le nekaj novosti, za začetek, veliko skupnih tem za 
prihajajočo modno sezono pa še čaka. Verjemite, ne bo 
nam dolgčas! v

Lea Sinko Štraus

Derma Art
LASERSKI KABINET

Trajno lasersko odstranjevanje kapilar, 
poraščenosti in pigmentnih sprememb 

(07/49- 66-044, 031 681-401)

LASERSKO ODSTRANJEVANJE:
MOTEČIH DLAČIC

KAPILAR NA OBRAZU 
SOLARNIHPIGMENTACIJ 

AKEN IN BRAZGOTIN 
BRADAVIC

C Perma Art)
A—

TEL 07/49-66-044, GSM: 031-681-401

IPL- LASERSKI KABINET, OBRTNA ULICA 24, BREŽICE
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HOROSKOP
OVEfl

Prazne obljube so očitne. Na dolgem in 
tihem sprehodu si boste razbistrili glavo ter 
uredili misli. Pri delu boste uspešni le, če si 
boste dvignili samozavest in si zaupali. Ne re
agirajte preveč strogo pri partnerjevem izpadu.

BIK
Ne bojte se pogovoriti o perečih osebnih 

težavah z dobrim prijateljem ali družinskim 
članom. Pojavila se bo možnost zaslužka.
Preverite svoje prioritete. Ne silite partner
ja v nekaj, če si želite obdržati vezo.

DVOJČKA
Ne prepirajte se zaradi nepomembnih reči. 

Vaš bančni račun bo trpel in to bo vplivalo 
na vašo partnersko zvezo. Poskrbite, da bodo 
vsi osebni dokumenti urejeni. Z vašo karizmo 
boste pritegnili veliko pozornosti.

RAK
Poskrbite za rezervacijo dovolj zgodaj. Ne 

pritiskajte preveč na partnerja. Lotite se po
novno svojih hobijev, ki ste jih nekoč že za
čeli. Uredite razmere tako dobro, kot le mo
rete. Pazite pri zapravljanju.

LEV
Ne odrivajte partnerja od sebe. Ne pustite 

se pregovoriti posameznikom z neverjetnimi 
finančnimi načrti, saj ne bodo uspeli. Zapo
slite se in jih pustite čakati. Ne oklevajte z 
načrti za zabavo.

DEVICA
V zadnjih dneh boste imeli več opraviti z 

mlajšimi, bodite prisebni. Spoznate lahko nove 
prijatelje in začnete z novim uspešnim konjič
kom. Ne pretiravajte z nakupi zabavne elektro
nike. Pogovor naj bo odkrit, natančen in odprt.

TEHTNICA
Srečali boste stare in nove prijatelje, ki 

vam bodo pokazali, kako ste jim dragoceni. 
Vaš močan zanos bo zagotovo navdihnil vse 
okoli vas. Prišli boste do zanimivih in po
membnih informacij, le znati morate poslušati.

ŠKORPIJON
Ta teden ni naklonjen potovanjem in ko

munikaciji. Ne pričakujte pomoči od bližnjih.
Za stalnost in stabilnost je potrebno ravnotežje, 
za to uporabite svoj um. Usmerite energijo v 
odvajanje škodljivih navad.

STRELEC
Potrebni ste oddiha od ljudi, ki jih imate 

radi, umaknite se za teden dni iz stanovanja. 
Vaša čustva bodo precej nihala. Potreben bo 
kompromis, če si boste želeli zabave.

K0Z0R06
Vaš inovativen pristop k življenju bo zani

miv tudi za druge. Brez težav boste šarmirali 
pripadnike nasprotnega spola. Cilj boste do
segli le, če boste pametno usmerili svojo ener
gijo. Upoštevajte želje svojega ljubimca.

VODMAR
V partnerski zvezi boste odreagirali preveč 

čustveno. Ob druženju s prijatelji boste spo
znali potencialnega ljubimca. Bodite odkriti 
pri pogovorih in ne pustite se sprovocirati, če 
vas spravijo v kot.'

RIBI
Nadzorujte svoja čustva. Soočite se s problemi 

v partnerskem odnosu, drugače bodo poštah 
nerešljivi. Ne zapravljajte preveč pri nakupih 
kozmetičnih izdelkov, ki ponujajo čudeže. Bodite 
strpni, toda ne pustite, da vas kdo izkorišča.

^ ... na Dolenjskem
v Beli krajini in Posavju

aiacradha križanka
Nagrade

Nagrade, ki jih poklanja časo
pis SavaGlas za pravilno reši
tev, prejmejo:

1. nagrada - knjižna nagrada 
Joško Štefanič,
Zasap 14, 8263 Cerklje ob Krki

2. nagrada - zgoščenka
Ana Požek,
NMH 16, 8290 Sevnica

3. nagrada - majica
Matej Lipej,
Dečno selo 37, 8253 Artiče

Pravilna rešitev prejšnje na
gradne križanke v vodoravnih 
vrsticah se glasi:
MARKA, ARION, RABAT, 
TNALO, PB, IC, AN, ZASTOR, 
NI, GRAŠČAKINJA, LIV, INN, 
AL, OSA, TJULENJ, BT, 
NETEK, A, OSTI, ST, STRO
ŠEK, IRAK, TEN, KISELINA, 
OLA, OSIR, KIP.

POLŽ
BREZ

HIŠICE

Geslo:
POČITNIŠKO BRANJE

Rešitev nagradne križanke 
pričakujemo do petka, 
25.8.2006, na naslov: 
SavaGlas, Trg izgnancev 12, 
8250 Brežice s pripisom “Na
gradna križanka”.

Ob pravilno rešeni križanki 
napišite ime, priimek, točen 
naslov in svojo davčno števil
ko! 1

Fotokopij križanke ne upošte
vamo!

SLIKOVITO LETOVIŠKO 
MESTECE NA VZHODNI 

OBALI SICILIJE

PETER BOŽIC

NEPO
POLNA

RESNICA

SLOVENSKI
EKONOMSKI
TEORETIK
(ALEKSAN

DER.
JEREMI- 

ADA-spts, 
v katerem 

se pretirano

KONEC
CVETENJA

STRAST

SIMBOL
ZA

LANTAN

R0K0JNI
EGIPT.

PREDSED
NIK

SADAT

BRUSNI
KAMEN

GRŠKI 
OTOK V 

K1KLADIH
DEL

ROKE

SPIS, V 
KATEREM 

SE PRETIRA
NO TARNA 

RIMSKA PET

DELOVNI
PROSTO
VOLJEC
JANEZ

ALBREHT

0 NA SOTOČJU 
0MA IN IRTIŠA, 

KULTURNO SREDIŠČE 
SIBIRIJE

K0NCETRA- 
C LISKO 

TABORIŠČE
STRAN
NEBA

KRAJ PRI 
CERKNICI

TRENJE

IRONIČEN
NAZIV

ZA
ŠEPAVCA

P0GAŠENI
DELCI

PREMOGA,
UGASEK

MESTNI
OTROCI
PRAVIJO
BABICI

VSEBINA
VULKAN

SKEGA
IZBRUHA

ŠALA,
DOVTIP
LJUBKO
VALNO
NACE

SOGLASNI
KA IZ BESE- 

DEJEZA
RIMSKA

ŠEST

RIBJA
KOŠČICA

MESTECE 
PRI ZADRU

ALOJZ
BJUi1AL0, 

POTRDILO 
(ZASTAR.)

DIŠEČA
ŠO™* A^TOSKI

ŠMARNICA K0VANEC

ČENČA,
ČVEK

Kino servis Brežice
Četrtek, 17.8., in petek,

18.8., ob 19. uri Ameriške 
sanje, komedija, in ob 21. uri 
Ulični tango, drama; sobota,
19.8., in nedelja, 20.8., ob 
19. uri Ulični tango, in ob 
21. uri Matador, komedija; 
četrtek, 24.8., in petek,
25.8., ob 19. uri Hitri in drz
ni: Tokio Drift, akcijski film, 
in ob 21. uri Razvajene Pa- 
rižanke, komedija; sobota,
26.8., in nedelja, 27.8., ob 
19. in 21. uri Hitri in drzni: 
Tokio Drift.

RECEPT ZA VSm DAM

Kulturni dom Krško
Petek, 18.8., ob 20. uri 

Kralji in kraljica, drama; 
sobota, 19.8., ob 20. uri Iz
gubljeni, romantična drama; 
nedelja, 20.8., ob 20. uri 
Kralji in kraljica; petek,
25.8., ob 20. uri Ameriške 
sanje, komedija; sobota,
26.8., ob 20. uri Ultraviolet, 
znanstveno-fantastični triler; 
nedelja, 27.8., ob 20. uri 
Ameriške sanje.

Kulturna dvorana 
Sevnica

Petek, 18.8., ob 20. uri 16 
ulic, drama; sobota, 19.8., ob 
20. uri Omen 666, grozljiv
ka; petek, 25.8., ob 20. uri 
Superman se vrača, znan
stveno-fantastični akcijski 
film; sobota, 26.8., ob 20. uri 
Usodna nesreča, drama.

Porova juha s piščančjimi 
perutnicami

Sestavine:
5 porov 
4 krompirji 
1/2 čebule
10 piščančjih perutnic 
60 g masla 
4 žlici olivnega olja 
1,5 dl kisle smetane 
50 g parmezana 
4 rezine starega belega kruha 
0,6 dl suhega belega vina 
sol
poprova mešanica v zrnu 
3 vejice peteršilja 
8 strokov česna 
1 vršiček rožmarina

Postopek:
Por očistimo; beli in rumeni del narežemo 

na zelo tanka kolesca. Piščančje perutnice 
očistimo in operemo, kožo obrežemo. Čebulo 
olupimo in drobno sesekljamo. Polovico česna 
olupimo in stremo. Pristavimo in zavremo 
dobra 2 litra vode. V širšo posodo damo po
lovico masla, pol olivnega olja, narezan por, 
sesekljano čebulo in strt česen. Pristavimo in 
povsem počasi pražimo.

Medtem krompir operemo, olupimo in 
narežemo na kockice. Stresemo ga h pom. Vse 
skupaj pražimo, da por povsem upade. Prili
jemo belo vino, ki ga povsem vkuhamo. Zali
jemo s toliko vrele vode, da dobimo dokaj 
gosto juho; računajmo, da se bo med kuhan
jem še nekoliko zgostila. Dodamo piščančje 
perutnice, začinimo s soljo, odišavimo z rož
marinom, zavremo in počasi kuhljamo 30 
minut. Kruhove rezine narežemo na kockice. 
Preostali česen olupimo in razpolovimo. V pon
vi segrejemo preostalo maslo, na katerega stre
semo kruhove kocke in razpolovljen česen. Po
časi pražimo, da se kruh zlato ijavo obarva, 
česen pa zmehča. Parmezan grobo naribamo. 
Kuhano juho odstavimo. Iz nje poberemo piš
čančje perutnice. Meso odluščimo od kosti.

Pol juhe prelijemo v električni mešalnik.

Dodamo 1 dl kisle smetane in gladko 
razmešamo. Prelijemo nazaj k preostali juhi, 
kamor dodamo tudi piščančje meso. Pristavi
mo in segrejemo. Peteršilj drobno sesekljamo.

Juho nalijemo v segrete krožnike. Na vsa
ko porcijo položimo po žličko kisle smetane. 
Potresemo s prepraženimi kruhovimi kocka
mi in česnom, z naribanim parmezanom in 
sesekljanim peteršiljem. Nazadnje poškropimo 
s preostalim olivnim oljem, na juho pa varčno 
nameljemo poprovo mešanico.

Pečena rdeča pesa s kruhovo 
omako s česnom

675 g manjše, mlade pese 
6 žlic olivnega olja 
sol
alu folija 
česnova omaka
4 kosi belega kruha 
4 žlice olivnega olja 
1 žlica belega vinskega kisa 
3 stroki česna

Postopek:
Pečico segrejemo na 180° C. Peso spere

mo pod tekočo vodo, pri čemer pazimo, da 
ne predremo lupine, skozi katero bi lahko 
iztekal sok. Česen olupimo. Pekač obložimo 
z večjim kosom alu folije, na katero zložimo 
oprano peso. Poškropimo jo z malo olivne
ga olja, rahlo posolimo, potem pa z alu folijo 
povsem pokrijemo. Pekač za 90 minut po
tisnemo v segreto pečico.

Kruhova omaka s česnom: s kruha 
obrežemo skorjo, sredico pa za 10 minut 
namočimo v hladno vodo. Nato kruh ožmemo, 
pri čemer pa naj ostane dokaj moker. Stre
semo ga v električni mešalnik, dodamo olu
pljen česen, kis in sol te^ mešamo tako dol
go, da dobimo gladko ornako. Med mešanjem 
postopoma prilijemo olivno olje.

Peso poberemo iz pekača in nekoliko ohladi
mo. Nato jo olupimo in narežemo na tanka 
kolesca. Peso razdelimo na krožnike. Pokap
ljamo jo s preostalim olivnim oljem in postre
žemo z omako in s svežim hrustljavim kruhom.
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“To ni tisto pravo 
zadovoljstvo"

Goeteborg, Brežice - Slovenski rekorder Brežičan 
Primož Kozmus je na 19. evropskem prvenstvu v atle
tiki v Goeteborgu na Švedskem v finalu meta kladiva, 
ki so ga zaradi slabega vremena s petka prestavili na 
soboto, zasedel 7. mesto z rezultatom 78,18 m.

Kozmus je začel s 77,10 m, 
kar je meter in pol več, kot je 
dosegel na slovenskem prven
stvu 23. julija v Novem mestu.
S 3. mesta po prvi seriji je z 
^8,18 m v drugi takoj po metu 
napredoval za eno mesto in 
Postajal le za Ollijem Pekko 
kar jalainenom. Nato ga je v 
tej seriji prehitel še Poljak Szy- 
nton Ziolkowski, v tretji, ko 
Jeprestopil, pa še Belorusa Ivan 
tihon in Vadim Devjatovski 
ter Madžar Krisztian Pars. 
kred zadnjimi tremi serijami je 
kil Kozmus šesti, nato pa je do- 
Segel še 76,07 in 75,49 m ter 
Ostal na 6. mestu. V finalni ser
iji je Brežičan vrgel 77,47 m. 
kred tem ga je prehitel še Ne- 
|hec Markuš Esser. Na koncu 
Je zasedel 7. mesto.

Doslej je bil Kozmus šesti na 
olimpijskih igrah (01) leta 2004 
v Atenah, peti na svetovnem 
Prvenstvu leta 2003 v Parizu in 
Cetrti na svetovnem finalu Med
narodne atletske zveze (IAAF) 

ta 2004 na Madžarskem. Po 
VgČ kot dvajsetih mesecih prisil
nega premora, ki ga je doletel 
faradi poškodbe, je začel tekmo-

Jt-----------------------------------------------------------------------------
Po vrnitvi domov je Primož Koz

mus za SavaGlas povedal: “Glede na 
to, da pred nekaj meseci o tekmovan
jih zaradi poškodbe še nisem razmišljal, 
bi moral biti zadovoljen. Želim pa si 
še več in do naslednje sezone si bom 
trudil izboljšati predvsem telesno 
pripravljenost. Hočem izboljšati 
uvrstitve med petim in sedmim mes
tom na velikih tekmah, ki sicer niso 

slabe. Za najboljšimi zaostajam predvsem v moči. Prvi cilj na 
tekmi, uvrstitev med najboljšo osmerico, sem izpolnil že s prvim 
nietom, v drugem pa sem bil še meter boljši. Žal pa mi v na
devanju tega dosežka ni uspelo izboljšati, čeprav sem nekoli
ko spreminjal vhodne kote za izmet. V bistvu sem z dosežkom 
^dovoljen, vendar to ni tisto pravo zadovoljstvo.”

vati 14. maja letos na mitingu 
za veliko nagrado Adetske zve
ze Slovenije (AZS) v Slovenski 
Bistrici.

Slovenski rekorder - državni 
rekord (81,21 m) je dosegel leta 
2003 v Zagrebu - je pred EP 
najboljši izid zmogel na evrop
skem pokalu v Solunu, ko je 
zabeležil osmi evropski izid 
sezone na svetu (80,38 m) s 
svojim šele drugim metom prek 
80 m v karieri. Pred poškodbo 
je zadnjič tekmoval na po
zivnem mitingu konec septem
bra leta 2004 v Jokohami na 
Japonskem. Nato je dolgo časa 
iskal vzrok za bolečine v hrb
tu, zaradi katerih ni mogel nor
malno vaditi. Primož je 30. ja
nuarja letos uspešno prestal 
zdravstveni poseg v Strasbour
gu. Dr. Dangi mu je v Franciji 
z radiofrekvenčnimi valovi 
omrtvil dva živca na hrbtu na 
mestu, kjer je izrastek pritiskal 
na kost. Zato ni bila potrebna 
operacija. Zdravnik mu je si
cer dej al, da bi se lahko bolečine 
obnovile čez leto dni, vendar 
bi vnovičen podoben poseg 
odpravil težave. L.Z.

Mladi atleti na svetovnem 
prvenstvu

Brežice - Konec prejšnjega tedna so mladi slovenski atleti odpotovali na mladin
sko svetovno prvenstvo v atletiki, ki se je začelo 15. avgusta in se bo končalo 20. 
avgusta v Pekingu. V reprezentanci so tudi trije atleti brežiškega FIT-a in sicer 
Maja Petan, ki bo tekla na 100 m ovire, Rok Deržanič, ki bo tekmoval na 110 m 
ovire in Lucija Križnik, ki bo metala kladivo. Vsi trije mladi atleti so tudi uspešni 
dijaki; letos so bili maturanti in so kljub svojim intenzivnim treningom in pripra
vam na svetovno prvenstvo maturo že uspešno opravili.

Samo nekaj centimetrov za 
dosego norme pa je zmanjkalo 
prav tako uspešnemu bre
žiškemu atletu - skakalcu v 
daljino Rožletu Bučali. Sicer 
pa je bila norma po mnenju 
trenerja Henrika Omerzota 
za to disciplino letos nenavad
no visoka - 7,55; Rožle je bil 
s svojimi skoki zelo blizu, a 
je kljub dobri formi moral 
ostati doma. Pred odhodom v 
Peking pa je Omerzo o mož
nostih mladih brežiških atle
tov povedal: “Težko ocenju-

Rok Deržanič: ‘Želim si, 
da bi mi uspel sproščen, 
tehnično dober tek, ne obre
menjujem se z rezultatom, z 
uvrstitvijo; to tekmo jem
ljem kot eno etapno do na
slednje tekme, ki bo najpo
membnejša v moji mladin
ski karieri, to bo evropsko 
prvenstvo naslednje leto.”

Lucija Križnik, Henrik Omerzo, Rok Deržanič in Maja Petan

jem vnaprej te možnosti, kaj
ti konkurenca na svetovnem 
prvenstvu je izredno močna, 
saj bodo nastopili atleti iz 182 
držav sveta. Veseli bomo, če 
bodo ponovili svoje rezultate 
in potrdili normo. Želje obeh 
“ovirašev” seveda so, da pri
deta v naslednji krog, torej da 
se uvrstita v polfinale med pr
vih 16. Možnosti obstajajo, 
vendar bo potrebno teči okrog 
državnih rekordov in se čim
bolj približati magični meji 14 
sekund. Upam, da bo to do
volj za prehod v drugi krog. 
Lucija je v nekoliko drugač
nem položaju, ima 16. do 19. 
rezultat na svetu, bila je fina
listka med mlajšimi mladinci

pred tremi leti v Kanadi, kjer 
je osvojila 9. mesto.” Sicer pa 
je Lucija zadnje treninge op
ravila brez svojega trenerja, 
saj je bil Vlado Kevo na ev
ropskem prvenstvu s Primo
žem Kozmusom in je s Šved
ske odpotoval v Peking.

V Peking pa je odpotoval 
tudi Brežičan Marjan Ogo
revc, kije fizioterapevt in ma
ser slovenskih mladih atletov, 
kot je povedal, izvaja mani-

18.avgusta; iz Pekinga se vra
čajo v torek, 22. avgusta. J.K.

Maja Petan: “Upam, da 
se bom čimbolj približala 
svojemu osebnemu rekor
du, s tem bi bila kar za
dovoljna, o drugih ciljih pa 
ne bi govorila.”

Lucija Križnik: “Tudi 
jaz si želim čimbolj pribli
žati osebnemu rekordu, to 
bi bilo kar lepo, da bi še 
enkrat izpolnila normo 56 
m, ki smo jo imeli, da smo 
se lahko uvrstili za Peking.

pulacije, če je potrebno, skrat
ka skrbi za dobro vzdušje.

Tekmovanje seje za Lucijo 
začelo že prvi dan prvenstva - 
torej v torek, Maja bo kva
lifikacije tekla danes (v četrtek, 
17. avgusta), Rok pa v petek,

kolesarstvo
Spet na stopničkah

Črnivec - Preteklo soboto 
je potekal vzpon na Črnivec, 
ki je štel tudi za Pokal Slo
venije. Vzpona sta se udeležila 
tudi dva člana KK Olimp 2004 
Krško. Ponovno je odlično 
odpeljal vzpon Rok Grilc med 
amaterji A, ki je za tri sekunde 
izgubil 1. mesto in se moral 
tokrat prvič zadovoljiti “le” z 
2. mestom. Prav tako je v 
kategoriji amaterji A nastopil 
Joviča Somunčič in dosegel 
5. mesto.

gimnastika
Nika potuje v 
Bratislavo

Krško - Nika Močivnik,
selekcijska telovadka v članski 
konkurenci iz Gimnastičnega

Nika Močivnik

društva RAIN Krško, se bo od 
18. do 26. avgusta 2006 na po
vabilo Športnega društva Stu
denci Maribor udeležila medn
arodnih poletnih priprav v vad
benem centru INTER Bratisla
va na Slovaškem, kjer bo pod 
vodstvom Darka Majerja, sicer 
trenerja ženske selekcije ŠD Stu
denci Maribor in njegovega tr
enerskega tima, poskušala os
vojiti nekaj posameznih težav
nostnih elementov in prvin na 
posameznih telovadnih orodjih, 
izpopolniti tehniko baleta, rit
mičnih elementov, koreografije 
ter okrepiti splošno telesno 
pripravljenost za zaključne na
stope v tekmovalni sezoni 2006.

plavanje
Odličen nastop 
plavalcev

Pulj, Borovlje - Tekmo
valca Multisport kluba iz 
Krškega sta zopet zabeležila 
nov velik uspeh na odprtem 
državnem prvenstvu v akva- 
tlonu v Pulju na Hrvaškem. 
Blaž Žmavčič je dosegel ab
solutno 2. mesto, njegova 
klubska kolegica Nina Man
dl je bi la tretja. Martin in 
Nina Škoberne pa sta uspešno 
nastopila na mednarodnem 
akvatlonu v Borovljah v Av
striji. Martin je zmagal, nje
gova sestra Nina pa je bila 
sedma.

C4 je Citroenova petvrat- 
a kombilimuzina nekoliko 

J^vadncga videza in z ne- 
kicajnimi, a vendar zanimivi- 

in predvsem sodobnimi 
^sitvami, zlasti v notranjosti. 

, °rda komu niso všeč ne- 
atere oblikovne rešitve, kot 
a Primer dolg in zaobljen lok 
ehe, ki se zaključi v zani- 

!|V in privlačen zadek z ne- 
oliko vdrtim konkavnim stek- 
°m vrat. Morda bo kdo vihal 

r °s tudi nad obliko, kije sko- 
aJ neprimerljiva z ostalimi 

^dstavniki tega razreda in 
e Prinaša izredne prostomos- 
ali občutka neuničljivosti. 
tega pri Citroenu očitno

ftVTcmoBiuzEn
Citroen C4 1.6 16V “Garmin”

sploh niso iskali. Želeli so pov
prečen avtomobil z nadpov
prečno priljubljenostjo. In to 
jim je, kot kaže, uspelo.

Zgodbo o všečnosti bi lah
ko obnovili tudi v notranjosti, 
kjer sta design in osrednji ne
premični del volana, ki se ne 
premika povsem z obročem,

še vedno nova tudi za ljubitelje 
Citroenov. Nanje seje seveda 
potrebno privaditi, kar sploh 
ne predstavlja problema. Če
prav nepremični sredinski del 
volana nekaterim ni všeč, ali 
koga moti, ker tega doslej ni 
bil vajen, pa je potrebno pou
dariti, da prispeva k varnosti

Zmogljivosti:
' Najvišja hitrost 194 km/h 
'Pospešek 0-100 km/h: 
to,6 s
Poraba po podatkih proiz

vajalca: 9,5/5,7/7,1 l/100km 
^bo povprečje: 831/lOOkm

tako zaradi učinkovitejšega 
delovanja zračne blazine, kot 
zaradi dostopnosti pomemb
nejših stikal z izjemo hupe, na 
katero seje potrebno privaja
ti nekoliko dlje, predvsem pa 
jo je potrebno najprej poiska
ti. Notranjost je brez dvoma 
posebnost tega, sicer “golfo- 
vega” razreda. In to je ena od 
Citroenovih značilnosti.

Da bi bil C4 še sodobnejši, 
je Citroen Slovenija v sodelo
vanjem z zastopnikom družbe 
Garmin ponudil navigacijski 
sistem, ki usmerja voznika na 
pravo pot. Tudi zvočno, v slo
venščini! In prav to, kljub za
četnim pomislekom ali pred
sodkom, predstavlja pred-

Motor:
- vrstni, bencinski štirivaljnik
- prostornina: 1587 cm3
- največja moč:
110 KM (80 kW)
-navor: 147 Nm pri 4000/min

vsem prijetno presenečenje.
Ravno na poti na dopust 

smo sistem preizkusili. Nje
govo delovanje je sila prepro
sto, vnos kraja pa povsem ne
zahteven celo za tiste, ki ravno 
ne preživljajo noči z računal
nikom. Sicer majhen barvni 
zaslon, občutljiv na dotik, ko
municira vslovenskem jeziku, 
kar je tudi svojevrstna poseb
nost. Nameščen je poleg vzvrat
nega ogledala (lahko tudi 
drugje, saj se nosilec prepro
sto “prisesa” na steklo), kjer 
nudi dobro vidljivost in pov
sem učinkovito slišnost pri
jaznega ženskega glasu, ki v 
slovenščini daje napotke za 
vožnjo tipa: “(ližite se desno”, 
“zapeljite v krožišče”, “izberi
te levi pas” in podobno.

Prednost Garminovega 
“streetpilota” pa je tudi ta, da 
ga lahko s priloženim nosil
cem prenesemo v drug avto
mobil ali celo na kolo. Seve
da omenjeni Garmin pozna

tudi slovenske ceste in kar je 
izjemno dobrodošlo, ulice s 
hišnimi številkami vred. Gre 
za sistem, ki se ga hitro priva
diš in ko ga sprejmeš, se kar 
nekam težko ločiš od njega.

C4 je z vgrajenim “streetpi- 
lotom” kljub povprečnemu 
bencinskemu motoiju in petsto
penjskemu menjalniku povsem 
grimeren tudi za daljše poti. 
Čeprav bi razvajene, tudi tiste, 
ki so že vozili močnejše raz
ličice C4, težko prepričal vna
prej. Šesta prestava pa bi bila 
vseeno dobrodošla. Toda zani
mivo. Dovolj je že manj kot 
100 km in brez večjih pripomb 
sprejmeš bencinsko različico. 
16-ventilski motor sicer ni rav
no med najbolj poskočnimi, 
toda vozne lastnosti, potoval
no udobje in življenje v njem 
nasploh tudi daljše potovanje 
ne razvrednoti. Ž izjemo prt
ljažnika, ki je s 320 Utri za take 
poti nekoliko omejen.

Aleksander Krebelj
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Pri lokalnem partnerstvu 
Brežice gre za vzpostavljen 
pogodbeni odnos med Občino 
Brežice in Agencijo za radio
aktivne odpadke (v nadalje
vanju ARAO). Omenjeno 
partnerstvo omogoča vklju
čitev in sodelovanje vseh ob
čanov, ki želijo sodelovati in 
igrati aktivno vlogo pri iskan
ju primerne lokacije za umes
titev odlagališča nizko in sred
nje radioaktivnih odpadkov. 
V sklopu lokalnega partnerst
va je bil oblikovan Vodstveni

Lokalno partnerstvo Brežice
odbor Brežice, kamor so bili 
imenovani člani na predlog 
župana, Občinskega sveta ob
čine Brežice, Krajevne skup
nosti Globoko in ARAO. Ta
ko je Vodstveni odbor Brežice 
sestavljen iz sedmih predstav
nikov lokalne skupnosti in ene 
predstavnice ARAO. V vods
tveni odbor pa se lahko vklju
či tudi predstavnik civilne ini
ciative, ki jo bo seznanjal z 
vsemi aktivnostmi. Tako bi 
imela civilna iniciativa tudi 
možnost soodločanja o razis
kavah, ki bi jih želeli naročiti.

Sodelovanje občine Brežice 
v lokalnem partnerstvu še ne 
pomeni, daje lokacija v Glo
bokem primerna za odlagališ
če nizko in srednje radioaktiv
nih odpadkov. Na podlagi ra
ziskav, ki bodo opravljene na 
predlagani lokaciji v Globo
kem in na lokaciji v občini Kr
ško, bo dan odgovor o pri
mernosti naše lokacije za odla
gališče.

Zavedati se moramo, da so 
urejena odlagališča potrebna 
in da živimo v neposredni 
bližini Jedrske elektrarne Kr
ško, v kateri so že sedaj shran
jeni nizko in srede radioaktiv
ni odpadki, zato se moramo 
zavzeti, da bo problem z od
padki kakovostno in trajno 
rešen.

Zaradi velikega nasproto
vanja ljudi je težko delati proti 
njim, tako so tudi same ra
ziskave v takem vzdušju sko
raj onemogočene. Potrebno je 
opozoriti vse, da raziskave še 
ne pomenijo nobene odločitve 
o lokaciji odlagališča, vendar 
so le-te potrebne, da bo na 
podlagi njihove analize spre
jeta odločitev o najprimernejši 
lokaciji za umestitev odlaga
lišča nizko in srednje radio
aktivnih odpadkov.

Zavedamo se, da predlaga
na lokacija v Globokem mo
goče res ni najbolj primerna 
zaradi bližine naselja, zato se

skupaj z ARAO dogovarjamo, 
da bi v primeru, če bi občin
ski svet sprejel odločitev, da 
ostanemo v lokalnem partner
stvu, poskušali poiskati novo 
lokacijo, ki bi bila za okolje 
in občane bolj sprejemljiva, 
predvsem pa bolj oddaljena od 
neposredne bližine prebival
cev.

Poudariti bi želel, da lah
ko občina Brežice kadarkoli 
izstopi iz lokalnega partnerst
va vse do končne odločitve o 
lokaciji, zato je sedaj, na za
četku raziskav, to še preuran- 
jeno, saj ob izstopu ne bi imeli 
možnosti dostopa do infor
macij, do različnih neodvis
nih raziskav in predstavitev, 
kakor tudi ne do neposredne
ga sodelovanja pri umeščanju 
odlagališča nizko in srednje 
radioaktivnih odpadkov na 
področju Posavja. S prekinit
vijo lokalnega partnerstva bi 
izgubili denarna sredstva, ki 
so namenjena občini v času

opravljanja raziskav zaradi 
omejene rabe prostora, hkrati 
pa po sedaj veljavni zakono
daji ne bi imeli možnosti biti 
vključeni v postopek umešča
nja odlagališča, kljub temu da 
je predlagana lokacija občine 
Krško v neposredni bližini 
občine Brežice. Zakonodaja 
določa, da lahko le občina, ki 
je v lokalnem partnerstvu, 
sodeluje pri postopku umeš
čanja odlagališča v prostor, s 
čimer je ostalim, tudi sosed
njim občinam, onemogočeno 
sodelovanje in vpliv pri umes
titvi odlagališča, česar pa si mi 
ne želimo. Prav zaradi tega je 
prav, da ostanemo v lokalnem 
partnerstvu in soodločamo 
tudi o potencialni lokaciji v 
občini Krško, ki skorajda meji 
z občino Brežice. Ob zaključ
ku postopka izbire primerne 
lokacije za odlagališče in ob 
predpostavki, da bo lokacija 
na območju občine Brežice 
najprimernejša po strokovnih

SavaGlas, 17.8.20» st
______________________________̂  ^

Ivan Molan

analizah, pa bomo občani tis
ti, ki bomo na referendumu, 
ki predstavlja najbolj demo
kratičen način odločanja, 
odločili, ali si želimo odlaga
lišče in pod kakšnimi pogoji 
bi takšno odlagališče imeli na 
svojem ozemlju.

Ivan Molan, 
župan

r
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Spil občinski svet brežice

LDS
LIBERALNA DEMOKRACIJA

SLOVENIJE

☆ ☆

☆ ☆

Slovenska ljudska stranka

www.sls.si

DeSUS
pse general

Volitve 2006
Slovenija - 22. oktobra letos bodo potekale redne 
volitve v občinske svete in redne volitve županov. 
Roki za volilna opravila bodo začeli teči 21. avgus
ta. Na tokratnih lokalnih volitvah se bo sicer volilo 
210 županov, v vseh občinah pa je skoraj 3400 
svetniških mest. Med novostmi letošnjih volitev je 
obvezna 20-odstotna zastopanost obeh spolov na 
kandidatnih listah ter zvišanje števila potrebnih 
podpisov volivcev za vlaganje kandidatur neodvis
nih županskih kandidatov.

Člani občinskih svetov, župani in člani svetov krajevnih, 
vaških in četrtnih skupnosti se volijo na podlagi splošne in 
enake volilne pravice na svobodnih in neposrednih volit
vah s tajnim glasovanjem. Pravico voliti in biti voljen za 
člana občinskega sveta ima vsak državljan Republike Slo
venije, ki je na dan glasovanja dopolnil 18 let starosti in 
mu ni odvzeta poslovna sposobnost. Pravico voliti župana 
ima vsak občan, ki ima volilno pravico pri volitvah v 
občinski svet.

Pravico voliti in biti voljen za člana občinskega sveta 
imajo tudi državljani drugih držav EU s stalnim 
prebivališčem v Sloveniji, medtem ko imajo tujci iz tretjih 
držav le aktivno volilno pravico, ne pa tudi pasivne. Ne eni 
ne drugi pa ne morejo kandidirati na županskih volitvah.

Z 21. avgustom se bodo začela izvajati pravna dejanja v 
zvezi z uresničevanjem aktivne in pasivne volilne pravice. 
Od takrat dalje bodo volivci na upravnih enotah že lahko 
oddajali glasove podpore posameznim neodvisnim kandi
datom za župane ali občinske in mestne svetnike po občinah, 
od takrat dalje pa bodo tudi po političnih strankah v skladu 
z njihovimi internimi pravili uradno stekli kandidacijski 
postopki za določitev kandidatov, ki sojih stranke večinoma 
že določile. Najpomembnejši datum za vse volitve je seve
da rok za vložitev kandidature. Kandidature za člane 
občinskih svetov, za župana občine, za člane svetov kra
jevnih, vaških in četrtnih skupnosti morajo politične stranke 
in volivci vložiti najpozneje 25. dan pred dnem glasovanja 
(torej najpozneje do 27. septembra do 19. ure).

Volitve županov potekajo po dvokrožnem večinskem 
načelu, medtem ko se volitve članov občinskih svetov iz
vajajo po enokrožnem večinskem ali proporcionalnem 
načelu. Število članov občinskega sveta se namreč določi 
glede na število prebivalcev v občini. Če šteje občinski svet 
manj kot 12 članov, se člani občinskega sveta volijo po 
enokrožnem večinskem načelu. Po takšnem sistemu bodo 
izvoljeni tudi predstavniki narodnih skupnosti. Če šteje 
občinski svet 12 ali več članov, pa se člani občinskega sve
ta volijo po proporcionalnem načelu. Pri večinskem načinu 
volitev občinskih svetnikov so izvoljeni kandidati, ki so 
dobili največ glasov. Pri proporcionalnih volitvah pa se 
glasuje o listah kandidatov v volilni enoti. Volilna kam
panja se začenja 30 dni pred dnevom glasovanja. Uradna 
volilna kampanja za lokalne volitve se bo tako lahko začela 
že 22. septembra. 45 dni pred dnem glasovanjem morajo 
biti odprti tudi transakcijski računi. Občine bodo morale 
najpozneje 60 dni pred dnem glasovanja določiti plakatna 
mesta. Morebitni drugi krog županskih volitev razpiše 
Republiška volilna komisija (RVK) in sicer najpozneje 21 
dni po dnevu prvega kroga volitev. Lokalne volitve vodijo 
in izvajajo občinske volilne komisije. Določene naloge pr* 
izvedbi lokalnih volitev pa opravlja tudi RVK. L.Z./STA
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mnenja, odgovori, popravki ...

Sporočilo bralcem!
Bralce vabimo, da s svojimi mnenji, stališči in komentarji sode

lujejo v rubriki Mnenja, odgovori in popravki. Vsi prispevki za 
rubriko morajo biti opremljeni s polnim imenom in naslovom 
odgovorne jizične osebe (tudi v primeru institucij, organizacij, 
strank, društev,...) in s telefonsko številko, na kateri je mogoče 
preveriti avtentičnost avtorja. Na podlagi Zakona o medijih 
(Ur.l.35/2001) si uredništvo pridržuje pravico do objave ali neob- 
jave in krajšanja prispevkov v skladu s svojo uredniško politiko 
in prostorskimi možnostmi. Izjema so odgovori in popravki, ki po 
Zakonu ne smejo biti spremenjeni in dopolnjeni.

Rekla kazala
SavaGlas, št. 162, str. 16

Območno združenje vetera- 
nov vojne za Slovenijo Sevni- 
ca je domoljubno, nepolitično 
In neprofitno združenje, ki 
vključuje udeleženke in udele
žence vojne za Slovenijo, ne 
Slede na njihovo politično pre
pričanje. Zato ne pristajamo na 
trditev, objavljeno v 16. številki 
časopisa SavaGlas v rubriki 

‘Rekla kazala ”, kjer objavlja- 
te, da si je sevniški župan g. 
Kristijan Janc dal postaviti 
sPominsko ploščo. Postavitev 
sPominske plošče sodi v sklop 
Prireditev v počastitev 15. ob
letnice osamosvojitve Sloveni
le, naše združenje pa nima vpli

va, če dogodek sovpada z volit
vami župana. Za vse, ki jim kaj 
pomeni demokratična samo
stojna Slovenija, pa naj velja, 
da si je g. Kristijan Janc posta
vil spomenik s svojimi dejanji 
Že v tistih nevarnih časih sep
tembra leta 1990, ko je na svoji 
domačiji tajno hranil večje 
količine orožja in streliva za 
manevrsko strukturo narodne 
zaščite in teritorialne obrambe 
Sevnica. Ta čas pa je pisec član
ka z dne 6.7.2006 verjetno pre
spal, kot je prespal tudi osamo
svojitveno vojno leta 1991. 
Prepričani smo, da prav on in 
tisti, ki leta 1991 niso bili zra
ven, izrabljajo te dogodke za 
politično promocijo.

OZVVS Sevnica

Brežice
Ekonomska in trgovska šola Brežice

vabi odrasle
k vpisu v programa

=> prekvalifikacija trgovec 
<=£> ekonomski tehnik (3+2)

Prijave sprejemamo v tajništvu vsak dan 
od 7. do 15. ure.
Vpis v vse programe bo v septembru 2006. 
Informativni dan bo v petek, 1.9. 2006, 
ob 17. uri v učilnici GP3 na Bizeljski 45 
(nova Ekonomska šola).
Informacije: telefon 07/49-92-550.

Krizni center za otroke 
in mladostnike Krško

CKŽ105, Krško 
041-886-208, 07/49-05-177

Ko si v stiski, ko nekoga potrebuješ, 
ko imaš težave doma..., 

lahko pokličeš ali prideš na pogovor, 
lahko pa pri nas tudi ostaneš. 

Dosegljivi smo 24 ur na dan vse dni v letu!

NAROČILNICA
SAVA GLAS - časopis za širšo posavsko deželo 

Trg izgnancev 12, 8250 Brežice 
Tel.: 07-49-91-254, 07-49-91-250 

Fax.: 07-49-91-253
Elektronska pošta: komerciala@radio-brezice.si 

Naročam/o časopis SAVAGLAS 

Ime in priimek 

Podjetje(naziv in naslov)

Davčna številka podjetja_______________________

Zavezanec za DDV

Kraj Poštna št.

Ulica Telefon

Datum Podpis

Število izvodov

Naročnina skupaj s PTT stroški znaša 210 SIT oz. 0,88 EUR 
Preračunano po centralnem tečaju na izvod. Naročniško 
razmerje je sklenjeno za najmanj eno leto. Preklic naročnine 
Je možen samo pred novim obračunskim obdobjem.
^_______________ _______________/

ZAHVALA

Ob boleči izgubi našega dragega

JOŽETA PRIŠLA
s Ponikev 10

se zahvaljujemo vsem sosedom, prijateljem in znancem 
za podarjene sveče in nesebično pomoč v najtežjih tre
nutkih. Posebno zahvalo smo dolžni vsem dobrim sose
dom za pomoč, osebju internega oddelka Splošne 
bolnišnice Brežice za lajšanje bolečin, Gasilskemu društvu 
z Velike Doline, pevskemu zboru Slavček, g. župniku z 
Velike Doline za lepo opravljen obred, gostišču Strniša 
za gostinske storitve, sodelavcem Komunalno stanovanj
skega podjetja za podarjene sveče in vsem, ki ste našega 
dragega Jožeta pospremili k zadnjemu počitku. Vsem 
iskrena hvala.

Žalujoči: vsi njegovi

V SPOMIN
Življenje celo si garal, 
vedno vsem si želje izpolnjeval, 
zato ti zgoraj naj bo lepo, 
saj tukaj spodaj nam je hudo. 
Kako prazen je dom, dvorišče, 
naše oko zaman te išče.

25. avgusta bo minilo 10 let, odkar nas je 
nepričakovano in brez slovesa zapustil naš dragi

AVGUST ŠKALER
z Velikega Obreža

Hvala vsem, ki se z lepo mislijo ustavite ob nje
govem preranem grobu.

Vsi njegovi

mali oglasi
Študentka išče garsonjero za 
dobo 1 leta ali več v starem 
delu Krškega ali bližnji okoli
ci. Informacije na številki 
041-481-606.

Prodam klopotce za vinograd. 
Cena je 9.000 SIT za komad. 
Pokličite 031-300-468.

Perutnina Rostohar sporoča 
cenjenim strankam, da bo 
prodaja belih kilogramskih 
piščancev v soboto, 2. sep
tembra. Mlade jarkice lahko 
dobite vsako soboto, raz
prodaja enoletnih kokoši 
nesnic pa bo 23. septembra. 
Pokličite 49-21-563 ali 031- 
621-522 ali pa pridite k Ros- 
toharjevim na Brege 1.
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Časopis SavaGlas - časopis za širšo posavsko deželo izdaja Radio Brežice d.o.o., Trg izgnancev 12, 8250 Brežice
Odgovorna urednica: Lidia Zbašnik

Izhaja vsak drugi četrtek. Cena izvoda je 240 tolarjev - 1 EUR (preračunano po centralnem tečaju: 1 EUR = 239,640 SIT).
Naslov uredništva: Trg izgnancev 12, 8250 Brežice - telefon: 07/49-91-250, telefax : 07/49-91-253 - Elektronska pošta: sava.glas@radio-brezice.si 

Vodja komerciale: Simona Gerjevič; telefon: 07/49-91-250 - Elektronska pošta: simona.gerjevic@radio-brezice.si 
Naroniški oddelek - telefon 01/58-80-276, elektronska pošta: narocnina@salomon.si 

Oblikovanje in računalniški prelom: Miloš Radosavljevič, Igor Tršelič - Tisk: SET d.d., Vevška c. 52, Ljubljana
Nenaročenih rokopisov in fotografij ne vračamo.

Število tiskanih izvodov: 5.000
Na podlagi Zakona o DDV (Ur.List RS št. 89/98 ) sodi časopis med proizvode, za katere se obračunava DDV po stopnji 8,5%._____________________/
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Ko je novi artiški župnik prvič maševal v svoji novi župniji, je 
imel to čast, da je prišla k maši tudi najbolj znana Artičanka 
- pevka Nuša Derenda s svojima sinovoma. Pogrešali pa smo 
prav tako popularno pevko in nekdanjo mišico Rebeko Dremelj, 
ki bi rada postala Artičanka, saj menda že išče parcelo v 
Artičah. In če je tako, bi lahko prišla pozdravit novega dušnega 
pastirja.

Ker si je strokovna komisija na državnem prvenstvu harmoni- 
kark vzela enkrat več časa za svojo odločitev, kot je to napoved
ala, se je “jezični” voditelj z Radia Veseljak Franci Peternel 
moral znajti po svoje. Zabavati poslušalce in obiskovalce 
namreč ni niti malo lahko. Tako je čas izkoristil za pogovor z 
Vikijem Zupancem s Senovega, ki ga je med drugim povprašal, 
ali je najboljši izdelovalec harmonik med mesarji, ali je 
najboljši mesar med izdelovalci harmonik. Pravega odgovora 
seveda ni dobil, zato pa je Viki raje raztegnil meh.

Kres, ki je od 7. do 9. avgusta gorel v Artičah, je povzročil 
ugibanje, če niso krajani slučajno zgubili koledarja, ker to se 
ponavadi počenja na kresno noč, na predvečer 24. junija ali 
pa 1. maja. Kasneje se je izkazalo, da novi župnijski upravitelj 
Janez Turinekpospravlja za predhodnikom Karlijem Joštom. 
Je s kurjenjem pregnal tudi vse hudobne duhove?

“Ko vidim tvoj popolni profil, kar zamižim od ugodja, ” je 
verjetno dejal novinar Pavel Perc, ko je z roko meril obrazne 
proporce snemalca Francija Pavkoviča. Rudi Stopar, ki se je 
pridružil vzneseni sedmi sili, se je verjetno odločil, da bo Frani- 
ja portretiral brž, ko bo to mogoče.

“Takrat sem spoznal, da je mavrica na koncu sveta doma, ” 
poje znana pesem. Nagradno vprašanje: Ali je tudi fotograf 
Ljubo Motore, ki je mavrico ujel, doma na koncu sveta ?

i_ _ _ _ _ _ _ j

VREME
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NAPOVED VREMENA 
ZA SLOVENIJO 
17. avgust 2006

Danes in jutri bo povečini 
sončno, več oblačnosti bo v 
hribovitem in gorskem svetu 
zahodne Slovenije. Pred
vsem danes popoldne bodo 
tam posamezne plohe ali 
nevihte. Pihal bo jugozahod
ni veter. Še topleje bo.

Petek Sobota Nedelja

19/30 °C 18/32 °C 19/33 °C

Po novinarski konferenci, ki 
jo je pred odprtjem letošnjega 
kmetijsko živilskega sejma 
Pomurski sejem pripravil v 
Kostanjevici na Krki, je vodja 
komerciale pomurskega sejma 
Mateja Jaklič v neformalnem 
pogovoru dejala, da je dolenj
skim vinogradnikom za česti
tat, kaj so naredili iz svojega 
cvička in to jim vsi Štajerci 
zelo zavidajo. Da si menda 
zasluge za to sedaj pripenjajo 
napačni ljudje, sploh ni več 
pomembno, z zlatom nagrajeni 
cvičkarji Marjan Kralj iz Do- 
bruške vasi, Gregor Štember- 
ger iz Šentjerneja in Janez Žam 
iz Nemške vasi so na svoje vi
no lahko zelo ponosni.

Takole sta se na lanskih Viteških igrah v sevniškem grajskem 
parku držala župnik Franc Brečko in kaplan Janko Ivančič. 
Letos zaradi dežja Viteških iger ni bilo - pa tudi omenjenih 
gospodov ni več v Sevnici, saj sta bila premeščena.

Gasilci iz Kapel so obeležili 80 let delovanja društva, hkrati 
pa so svoj vozni park obogatili z novim vozilom, ki so ga ob tej 
priložnosti tudi blagoslovili. Slednje sta opravila brežiški de
kan Kšela in kaplan Matjaž, najprej pod streho šotora, pri 
“škropljenju” novega lepotca pa jim je pomagal tudi “tisti od 
zgoraj”, saj se je prav takrat vlilo kot iz škafa.

Kljub dežju pa je uspela vaja na stari - še ročni - brizgalni, 
saj je curek iz brizgalne vendarle bil močnejši od dežja.

Ko je kmetijska ministrica Marija Lukačič obiskala Posavje, 
je po dolgih sušnih dneh prvič prijazno deževalo. “To je že 
pravilo, da takrat, ko gre kmetijski minister na teren gledat 
škodo po suši, lije dež. Tako so mi povedali predhodniki. Če 
bi vedela, da to resnično drži, bi prišla v Posavje že prej in ne 
bi imeli suše,” je bila duhovita Lukačičeva. Sadjarjem pa ni 
bilo do smeha, saj nekaterim lahko državna odškodnina po 
elementarju pomeni sigumejši zaslužek kakor letina na drev
ju, za katero je šele treba najti kupca.

URIN
Janez potiska po cesti velik 
sod. Prijatelj ga vpraša: “Kam 
pa greš?”
“K zdravniku.”
“S sodom? Kaj pa je v njem?” 
“Urin. Pred tremi meseci mi 
je zdravnik naročil, naj ga 
danes prinesem na pregled.”

PREPRIČAN
Francelj najutranji viziti vpraša 
zdravnika: “Gospod zdravnik, 
ste prepričani, da bom po tej

operaciji lahko hodil?”
“Brez dvoma, saj boste morali 
prodati avto, da boste lahko 
plačali račun za bolnišnico.”

RUSKA RULETA
Gost v restavraciji naroči na
takarici: “Rad bi poskusil 
nekaj posebnega.”
“Res? Potem vam svetujem 
rusko mleto.”
“Kaj pa je to?”
“Jed iz gob. Tretjina je stru
penih, preostale pa ne...”

ČASOPIS JA ŠIRŠO POSAVSKO DEŽELO


